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LOS ANGELES, CALIFORNIA, THURSDAY, SEPTEMBER 16, 1971, 9:30 A, M.|-
THE COURT: Case of People versus Manson, The record :
will show that the jurors and alternates are present,
Good ﬁorning, ladles and gentlemen,
(Whereupon, there were murmurs of "Good morning,
. your Honor," by the members of the jury.)
THE COURT: G@Good to see you all,
Mr, Kanarek for the Pepple -~ for the defendant.
' Mr. Manzella for the Beo,biia.,
Do you wap% to*bring Mr, Manson out?
;I(Whereupdn the defendant Manson was brought out

ot
from the holding tank. J SR gf; . .

%’ Y
(Whereupon the follbwing proceedings were had at
the bench among Court and counsel and he defendant Manson,
outside the hearing of the Jury ) ‘

THE QOURT. Again, I'1L ask you-if'you think you ¢an
restrain yourself in the courtroom today, The Court will
permit you to be here,

THE DEFENDANT: You're hiding me, I'm not hiding you,

THE COURT: Can you ——

THE DEFENDANT: I wish to be my attorney.

THE COURT: Can you tell the Court that you will not

- disturb the proceedings today?

THE DEFENDANT: I could tell the Court that.

THE COURTy. All right, can you?

THE DEFENDANT: No, I don’t accept the proceeﬁings, sgir,

THE COURT:; Well --

THE DEFENDANT: I don't accept the Justice, I don't

L accept the laws or the procedures, I'm for changlng the whole f
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thing,

THE COURY: On successive days when you were in the
courtroom, you interrupted the Court and 1t was necessary to
remove you, And I believe that does not do you any good in 1;-h<~z-j
eyes of fhe Jury.' ,

THE DEFENDANT: Which Jjury?

THE COURT: And the Court wishes to give you the oppor-

| tunity to be here, 1f you wish to be here.

THE DEFENDANTc There's two juries, I'm not worried
abput thiﬂ one.
THE chRT- All night the Court will permit you to

i|“ "y ﬂ;“' ; .
i i “‘-‘--‘

be presentg PR -::{?,e‘:J "
THE DEFENDANT° All»right.

vl Aas

THE COURT: Ir‘yoﬁ can restrain yourself,

All risht1*~* ;oo
(Whereﬁpon the following proceedings were had in

- open court within the presence and hearing of the jury:)

THE DEFENDANT: I would like to dismiss this counsel,

THE COURT: Let's proceed.

THE DEFENDANT: I would like to proceed on my own behalf,
THE COURT: You may be seated now, Mr, Manson,

THE DEFENDANT: It is written in your Constitution that

I have a right to prepare and defend with assistance of counsel.;
| That I have a right of a human being to stand up in this court-

| room, 1f the courtrocom does —-

THE COURT: Mr, Manson, the Court has ruled on such

'motions previously, and we'll now proceed with the cross-

examination -~ were we in cross-examinatlon?

CieloDrive.COMARCHIVES
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MR, MANZELLA: I still -~
THE DEFENDANT: For each man —~
MR. MANZELLA: -- have a few more questions on direct

- examinatlon of Sergeant Whiteley, your Honor,

DEFENDANT MANSON: ~- you have 200 working over his back.'{
THE COURT: Will you be quilet?

DEFENDANT MANSON: No, I will not be qulet.

THE GOURT: A1l pight, you will havg to be tsken to the

" detentlon center,

DEFENDANT MANSON: This 1s blg business, and I'm tired of |
carrying this. I have to die for your sins, and your ignorance;A
(Whereupon, the defendant Manson was escorted by
the bailiff to the holding tank.) |
THE COURT: Sergeant Whiteley,

“a o, ..o Y- CleloDriveCOmARCHIVES
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PAUL WHITELEY,
having previously been duly sworn, resumed the stand and
testified further as follows:

.oy
LR

DIRECT EXAMINATION (Continued)

: BY MR, NANZELLA*

.,

N "-*Q_ ‘ Sexgeant m}iteley, directing your attention to

 the fonr photoga:aphs which have been marked People's 90 for

identificatim, tgll us first whether you recognize what is
shotm in those four photographs‘?
A - Yes, T db.

Q Direeting your attention first to the photograph
marked 90-A for identification; would you tell us what that
photograph shows? ‘

MR. KANAREK: Objection, your Honor. ¥No foundation;
irraelevant and immaterial.

THE COURT: Overruled. You may answer.

THE WITNESS: It's the front yard of the Barker Ranch.

Q BY MR, MANZELLA: Directing your attention to
the photograph marked 90-B for identificatfon, ¢an you tell
us what ig shown in that photograph?

MR. KANAREK: Your Honor, may I have a continuing
objection as to this ~-- '

THE COURT: No, you may not.

MR. KANAREK: =-- on those grﬁunds?

THE COURT: However, the objection 1s overruled,

THE WITNESS: That's the rear of the Barker Ranch.

0 BY MR. MANZEI:LA: And directing your attetition

CieloDrive.cOmARCHIVES
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. ".Wh&l‘,‘é Goler Wash is 'coming through the pass; and then up

to the photograph marked People's 90-C for identification,
do you recognize what is shown in that photograph?
A Yes. This is also from the rear, looking at

Barker Ranch, and the outhuildings.
| @  All right. Directing your attention to certdin
initials and marks which appear thereon on this photograph,
20-C for identification, did you place thoge markings on the
photograph at a prior proceeding, or was that someone else?

A Ho, I did. |

Q Did you place those marks on there?

A Yes, I did.

Q All zight. Would you tell us what those marks
indicate?

MR. KANAREK: No foundation, your Honor; irrelevant
and immaterial; hearsay.

THE COURT: I'm sorry. Would you read the previous
question and answer to me, please, Mr. Williams?

(Whereupon the record was read by the reporter
as follows:

"o All right. Directing your attention to
certain initials aﬁd marks which eppear thereon on
this photograﬁh, 90~C for identification, did you
place those markingé on the photograph at a prior
proceeding, or was that someone else?

"A  No, sir, I did.")

'mEgOHRT. The objection is overruled,
THE WITNESS: The green mark here (indicating) shows

[P o, . R
T - -
PN o . P O

RN 't

»
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through the vg.lle.y to Barlker Ranch. .
I don't know why this (indicating) was circled.

Q@  BY MR. MANZELLA: A1l right. Thank you. And
directing your attention finally ko People’s 90~D for
identification', do you recognize what is shown in that
photograph?

A Yes. That's the front of RBarker Ranch.

Q Now, Sergeant Whiteley, when you approach the
Barker Rench and the Meyers Ranch from Goler Wash, which
vanch do you oéme to First? .

.A*Fi **The Barker Rapch. . *

. f Q. And whent you leave Golez: Wash, approximately how
far from Golgr I-Iash is the Barker Ranch?

A It s approx:.mately six miles.

Q And approximately how far from ~- further on is

B Meye.rs Ranch from Barker Ranch?

A About'00 yards.

Q Sp Barker Ranch and Meyers Ranch are about 300
yvards apaxrt?

A That's right. |

e Sergeant Whiteley, you 'Ye described the route
that you've taken from Ballarat through Goler Wash to the
ﬁarker and Meyers Ranches:

Is there ancther access or another way to gekt

to Barker's and Meyers' Ranches?

A Yes,
Q And how is thdt?

A Through Mengel Pass.

CieloDrive.COmMARCHIVES
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I CROSS-EXAMINATION

iy,
o 6

Q And coming from Los Angeles, is there a
difference in distsnce, going that route, to Barker's and
Meyers' Ranches?

A Yes. It's further.

Q And how much further ig it?

‘A Approximately 75 miles further.

MR, MANZELIA: All right. Thank you. I have no
further questions, your Honor.

THE; COURT: Cross-gxamination?

Mg.?gﬁﬂAREK: Yes, your Honor. Thank you.

S
BY MR, KANAREK: .~ '+ i e
- Q : 6:&'3“5:?.06; i&hii‘:;eiey;, on December 9th -~ or 8th ~-~
1969, Bri;c.e, Davis was not in custody; is that correct?

A " No, he Was mot.
‘ig Y And Brdce Dayis -~
A One moment. Are you -- what year are you
speaking of?
Q 19692

A No, he was not.
Q December the 8th or 9th, 1969; right? He was
not in custody?
" That's correct. ,
Q Was Bruce ISavié arrested on December the 1lth,
15707
Yes.

And he was arrested in Los Angeles on December

CieloDrive.coOmARCHIVES
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the 1lth, 1970; is that right?

A Yes.

Q@ . And he was arvested by'personnei of the Los
Angeles Sheriff's Department, =~

A Yes.
Q -= ig that correct?
A, Yes.
R ]
T
’Q *
.. N S|
N oL T P
a; 1 n" - ¢ %
" "_, % l*i% i
i E ] if‘g + ‘Ma‘
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Mli; KANAR‘EK ‘l‘he:nk y&u. ] i:o. further questions at this
time, your Honor. ; L
THE COURT: Anything furthex?
MR, }ﬁNZELL%ANo, ycnir Honox.
THE COORT: You may step down.
MR. MANZELIA! Your Honor, may we approdch the bench?
THE COBRT: Yes, you may.

(Whereupon, the following proceedings were had
at the bmch_among‘ Court and counsel, outside the hearing
of the jury:)

MR. MANZELIA: Your Honors I think I *1l have another

. witness available now. Can we take & recess for about ten

ninutes?
THE COURT: It is unusual. I wanted to use the
morning, 1if we could. '
' You cion 't have anything ready to go at this
moment?
MR. MANZELLA: That's correct, your Honor.
THE COUNT: All right, we'll take a recess, thenm.
MR. MANZELIA: For about ten minutes, thank you.
(Whereupon, the following proceedings were had
in open court within the presence and hearing of the

Jury:)

THE COURT: We'll recess for approximately ten minutes, |

ladies and gentlemen. During the recess, you axe obliged
not to converse amongst yourselves, nor with anyone else,
nor permit anyone to converse with you on any subject

connected with this matter, nor are you to form or express

6902
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any opinion on the matter until it has finally been submitted
to you. |
Possibly 15 ninutes. .
(Shoi:t recess.)
THE COURT: The recoi'd will show that the jury is all
present. Mr. Kanarek for the defendant.
You may proceed.
MR. MANZELLA: People call Herbert Campbell, your Homor. |
THE CLERK; Raise your right hand.
You do solemmly swedr the testimomy you may give
in the cause now pending ﬁefore this court shall be the truth, .
the whole truth, and nothing bub the truth, so help you God?
THE WITNESS: I do.
THE CLERK: Please take the stand and be seated.
THE BAI’LIEF Please state and spell your name.
THE WIMSS Herbert Campbell, C-a-m-p-b-é-l‘*l.

. &, - sty HERBERT CAMPEELL,
called 'aé':va: ‘;eitnés.;a"'by and' én ‘Behalf of the People; having
been first dt?xly swo:m, tq‘as examined and testified as follows:
w.0 it DIRECT EXAMINATION
BY MR. MANZELLA:
Q Sergeant Campbell, what is your occupation?
A I am an examiner of questioned documents, agsigned
to the Crime Lab of the Los Angeles County Sheriff's '
Depaxtment. |
Q Sergeant Campbell, would you pull the microphone

CieloDrive.comARCHIVES
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Lo

closer to you and speak right into it.

Now, Sexrgeant Campbell, would you give ug your
background, some of your background, training and experience
in the field and examination of questioned documents, and the:
examination and conqaaiism of handwriting?

A Yes. ’ |

- For the. paSt eight and a half years I have devoted‘
my full time to the study and examination of questioned
documents.

My training w&s under the supervision of the
document examiner, Fred L. Bauman.

In addition, I have read and .stu,diedl the basitc
books and texts and articles recognized by the leading
authorities in the queati-oned documents fiieid

“ Other than in our department, I also have
examint;d clonument cases for approximately 39 other police
departmants within the County of Los Angeles, for the State:
of cald,fomia, vag:ious, agencies of the United States

Governmemﬁ, occasional"ly ‘for the Digtriet Attorney's Office,

the Public D.?.:Eendes: 's Office, and other County. agencies. ‘
‘ . 1 Haye testified a total of 252 times im Municipal

before St:at:e Boards.
5 I, alm a member of the Academy of Forensic Science
questioned document section,
| . Approximately Eour years ago I trained another
man as a document exatiner who has since qualified in all |

the courts in Los Angeles County.
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i And, Sergeant Campbell, vhen you testified in

. with regard, to whet;hex' or not two or more signatures or two

L@ Thank you.

X

court on that number Of times, did you give your opinion

or mo:;e pieces of handwiiting were made by one and the same
pexson? - . .
.+ A Yes.

i .
Lt % Y 1
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particular the signaturés of Donald J. Shea which appear on thosg
| exhibits, have you s@enjthose exhibits and those documents
| and théseféignatugea.QEfore?

' J, Shea appearing thereon have you éeen those documents and

those signatures beforg? - Per o

'and -B for ldentiflcation, and in particular the signatures of
—

| you seen and examined those signatures and those documents

| vefore?
Ai’ Ye s‘:‘
Q And directing your attentlion, finally, to the

- check which has been marked Peoplet's Tl for ldentificatlon,
- and in particular the signature of Don Shea appearing on the

back thereof as an endorsement, havé you seen and examined

Q Sergeant Campbell, directing your attention to
People's Exhibit 55-A and 55-B for ldentification, and in

&4, Yes. 1 - ?-; A 1 ":: :J 3‘!
& Directing your attention &0 ieOple'a 57-A and 57-B

for identification end in particulan.the signatures of Donald

—

A Yes.
“
Q And directing your attention to Peoplets Exhibit 60-A

Donald J. Shea appearing on both of those documents, have

that signature and that document before?
A Yes.
Q And did you make a comparlson between the signatures

of Donald J. Shea appearing on all of the exhibits I've mentionep?

—

That is, People's 55-A,. =B and ~-C, People's 57~A and -B,

People's 60-A and -B, and PeOple‘s 71 for 1dentification?

A Yes,

- CieloDrivecomARCHIVES-
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- . - -
L L

' *ii{- o
Q And after making that examination and that

_ eomparison, did ‘you form an Qpinion as to whether or not

] the signatures of DOnald J, Shea and Doh Shea appearing on

thoae exhibits were made by one and the same person?

A Yes,
i
Q And what 1s that opinion?
A It 1s my opinion all the Shea signatures were made

by the same person.
B i P

4] Now, Sergeant Campbell, directing your attention

to the document which has been marked People's 64 for

ldentification, and in particular that portion of the docu-

. ment which bears the signature, "Don", at the -~ near the

bottom of that document, have you seen and examined that

' signature?
A Yes,
Q And did you compare the signature "Don" appearing

{ on People's 64 for identification with the signatures of
- Donald J. Shea and Don Shea appearing on People's 55, 57, 60
and 71 for identification?

A Yes., o

q And as a result of that comparison, did you form
an opinlon as to whether or not the signature, "Dén", apﬁé&fing.f
on People}s'Sﬁ\Was=made.byathe same person who made the .

signatures on the other exhibits?

A Yes.,
Q And what 1s that opinlon?
A It 1s my opinion the signature, "Don", appearing

on the letter —-

A CieloDrive.com ARCHIVES
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Q Peoplet's 649 |

A People's 6%, (Continuing) -- is by the same
person as the Shea signatures eppearing on 81l the other
documents, ’

MR, MANZELLA: Your Honor, I have here what appears %o
be an employment file, At this time, may I have the file

| marked People's 9i{fér,1dent1f1eation?

. THE COURT‘ ' 'So ordered,
‘ ; (Pause in the proceedings while Mr. Kanarek
examined the protfered exhibit ) "_? '
MR, KANAREK: Your Honor _may we approach the bench?
THE COURT: Yes you.@ay. :

MR. KANAREK: Thank you, your Honor.
L 'u‘_ . L] Il i

CieloDrive.coOmARCHIVES
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4a-1 (Whereupon, the following proceedings were had at

1
() , | the bench among Court and counsel, outside the hearing of the
5 | Jury:)
4 MR, KANABEK: Your Honor, I would llke to -- I don't
. 5 /| know what this ls going to be used for, but I would object to
s | this — |
¥ .| THE COURT: You are referring to the file which -- a file

g | foider whic¢h --

9' MR, MANZELLA: Whlch has been n;arked. People's 91, your
o | Honor,
1 MR. KANAREK: That's right,
12 | THE COURT: And which is labeled "Donald J. Shea"?
13 MR, KANAREK: Right, And on the basis it's not the

| is |best evlidence, Those are obviously not originals, and -~

. 15 MR. MANZELLA: Well —-
* 16 | MR, KANAREK:? "=~ unless theret!s some -~ this is.a mupder

17 | case, and I thinlé‘that we are entitled to have the best evi-

18 | dence, the originals.

19 i MR,,MANZELLA. Well, your Honor -

2 ; MR KAHAHEK-'-’Other}qi.se wI W:Lli ob;lect and ask that

21 nothing be 'done :l.n connection wi:bh this exhlbit,

22 MR, TMIJL_I\L'ZELLJ!L*F ’I‘his 1d -

23 THE COURT: Well he has only marked it for identification|
P 24 | MR, KANA‘ﬁE;k: R Wel_l., no.-. * But ‘he 's golng to «-
%5 MR, MANZELLA: Yes, your Honor,
% | THE COURT: He 1s not offering it.

2 MR, MANZELLA: There will be a witness who will testify,

. 28 | who will bring the ori-ginal. That witness 1s out of state r;lgnt»'
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-now, She's in the PersOnnel Department of Leslle Salt Company,

And this is a- copy of thelr employment file,

She will be bringing the nriginal with her. And I will ask
PO

‘Mr. Kanarek to oOMpare the original with the copy .

MR, KANAREK: Well, that's not.-- i

3
MR, MANZELLA: - But w- he may be correct at this time,

your Honor, for the purpoaes of this witness. He has been
{

. asked to compare the printing appearing on the portions of

this file with the printing appearing on People's 64 for
identification (indiéaéiné}, wﬂicﬁ isiéhe letter; and his
testimony would go to the printing appearing on People's 64
for identification, as compared to the printing appearing on

Peoplet's -- what has beéen marked Peoplet!s 91.

THE COURT: I see,

MR, MANZELLA: I had intended to put ~~

THE. COURT: You are not offering it for the content,
but simply -~

MR, MANZELLA: Not at thils time, your Honor,

THE GOURT: =~ but simply for comparison?

MR, MANZELLA: I had intended to call the other witness
first, but that witneas 1s out of state,

THE COURT: It appears fo me that such testimony would
be admissible.

| MR, KANAREK: No, your Honor, We are entitied t¢ have

the original, This is -- this goes to handwriting examinatiﬁnJ:

THE COURT: That's correct, —

MR, KANAREK: And fthat -~ he can be -~ he eén put on

anothéf-witness, and when that -- wheneyer ~- there's no

CieloDrive.cOmARCHIVES |
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' necesslty to have --

THE COURT: He represents that he will be able to show

- that the original --

MR, KANAREK: Yesh, but he has never compared the original.|
MR, MANZELLA: Who hasn't? '
MR, KANAREK: This man, He has made no comparison of

the original,

MR. MANZELLA: No, he has made the comparison from the
copy, I believe, from the one which has been marked People's 91,

MR, KANAREK: That's right,

MR, MANZELLA: Your Honor, I have no great objectlon to
walting, It's Jjust that this is the last wifriess I have this
morning,

THE COURT: You are not offering it to prove the contents,
but simply to show that Shea wrote the appllieation, and that
Shea --

MR, KANAREX: Weil, he's trying to prove that the —- that
the printing ls the same,

THE COURT: Yes, And that Shea -- Shea also wrote 642
MR, MANZELLA: That's correct, your Honor,

MR. KANAREK: Right, But the point is, your Honor, -~
THE COURT: Yes?

MR. KANAREK: ’EQ—“that the orlginal -- we are talking

~ about handwriting‘now, 80 therefore --

:'THE COURT'; * Well, someone else will establish that -
MR, KANAREK: But he -~ & .
THE COURT:" ’_- the document refB;red to, 91, 18 8 m=
MR, MANZELLA;_;irqg,anqzacqgrate copy of the origlnal,

I
£ Y

2.+ ..t CieloDrivecomARCHIVES '
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} T had intended to proceed the way I -~ the other way.

THE COURT: -~ is a true and acourate copy of the qriginaﬂ.

MR, KANAREK: But in copying the document, you lose
authenticity in a handwriting comparison, That's what --

THE COURT: Well, you may very well do so; and if that
is the case, then the jury may determine that the expert's
opinion 1is not reliable,.

MR, KANAREK: Well, but --

MR, MANZELLA: Your Honor, I --

MR, KANAREK: We,would object to foundation; and on the
basis it's not the besf evidence, too,

THE CGURT-* I &on't see your point,

MR KANAREK- And we are entitled to the original,

R ;. N L
There'é 1o Validaahowing ag to o ;a,;'

-k - P

MR, MANZELLA: Your Honor, I would have preferred, and

THE QOURT: You may proceeds RIS
MR. MANZELLA: ALl right,
THE COURT: The objection 1s overruled,

CieloDrive.cOmMARCHIVES



5-1

O1A&B

10

11

13 1

14
15
16

17

8

20

21

22

23

24

25

26

27 |

28

6913

91 foi: identificatiqn. S

, (Whexeupon the following proceedings were had in
open couri& within the presence and hedring of the jury:)

Lo Q 'BY MR. MANZELLA: Sexgeant Campbell, directing
youfr attention. to the exhibit whieh has been marked People's

"y

~

Have you seen that file before?
A Yes, i, i

Q .. Did you exgm:,ne any particular portion or the
writing appearing on any particular portion of that file?

A Yes.

Q Would you point that out to us, please?

MR. KANAREK: Your Honor, 1'11 object on the grounds
of no foundation, as well ag -~

| THE COURI: Overruled.
. KANAREK: ~~ as well as. other points made ~-

THE WITNESS: <Yes, I examined and compared the printed
material ,‘ the printed information on the f£irst sheet, and on
the second sheet. _

Q BY MR. MANZELLA: A1l right, now, you are
referring to the two sheets that I am mow holding in my
hand? | | '

A Yes.

MR. MANZELLA: Your Honor, may I have -- may I mark
those sheets respectively People's 91-A and 91-B for
identification?

THE COURT: So ordered.

] BY MR. MANZELLA:; All right, Sergeant‘Campbell 3
did you compare the printing appearing on the two pages of

CieloDrive.cOmMARCHIVES
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the file which have been marked 91-A and 91-B for identifi~
cation, the printing appearing on the letter which has been
marked People's 64 for identification?

A Yes.

Q And as a result of that comparison, did you form
an opinion a#s to whether or not the printing appearing on
People's 64 for identification was made by the same person
who placed the printing on Pecple's 91-A and 91-B for
ldentification?

A Yes.,

Q And what is that opinion?

A I formed the qualified opinion that the printing
appearing on 64 and the printing appearing on 91-A and -B ﬁas-
probably by the same person.

MB. RANAREK: Well, then, your Hopox: ==

Q BY MR. MANZELLA: Now -~

MR, KANAREK: =~ X ask that that be stricken on the
grounds of. conjecture, your Horot, cn the basig that the
probative value, the probative value is outweighed by the
prejudicial value, im view of the fact that the exhibits are
of the char&fcﬁ'er that they afe. There is no way that any
of us wlioE{.tare ﬁﬁt experts, your Honor, can make guch a

_c'iefemination, and 8o that makes the evidence inadmissible.

’I'HE gOURT The ‘moti,on iS dmied.
Q BY MR. MANZELLA All right, Sergeant Campbell,
would you tell us Why )'zour opinion is a qualified opinion?
KANﬂREIv '11 ob;;ect to that, your Homor, on the

t

grounds that s irrelevant and immaterial s and there's no

CieloDrive.cOmARCHIVES
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foundation for it.

THE COURT: Overruled.

THE WITNESS: Yes, my opinion ig qualified bagically for|
two reasons:

No. 1, being that the exhibit 91-A and -B, the
employment apﬁlicatim is a Xerox copy, and that it contdins
a rather limited amount éf printing for comparison purposes.

MR. MANZELIA: All right, thank vou.

g Yﬁu’r Honor, the People have ﬁo- Further questions.
~ THE COORT: Any questions?

MR. KARAREK: Well, In view of the witness's last
statement; your Honor, I would make a motion t6 strike all
of the testimony and incorporate by reference our points at
the bench, as a legal bagis for the striking.

THE COURT: The motion is denied.

Grass}examil}e.
CROSS~EXAMINATION
BY MR. KANAREK: .
Q Officer Campbell, directing your attentlon to

this yellow sheet concemning which you testified.
. :mE COURT: It would be 64.

“, - MR. KANAREK: Yes, your Honor.

A

T Did you ’.at" any time see a date on that yellow
sheet? A

A . Not'that I recall.

.

Q ~  Did you'attempt to determine when the yellow
gheet was written? @  ¢,”

CieloDrive.cOmARCHIVES
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1 A No, sir, that could mot be done.

2 Q . VWell, my question is, did you attempt to determine
3 | when the yellow sheet was written? |
4 A No. '

5 ‘ Q Now; the age of a writing 1s determinable by

¢ | certainscientifie tests, is that correct?

7 | A ‘In gomé rare instdances, yes.

8 Q Well, but there are techniques available by

9 means of which it is possible to determine the time when a
10 writing was made, is that correct?

1 A Uh, not in all cases, that would not be correct.
12 Q Pardon?
13 A That would not be correct in all cases.
14 o Q My question is; there are techniques available
15 to determine ‘WhEﬁ a writing is made.
LI : MR MANZELIA Objection, your Honor, the question has
cu | ! Been asked and answered.
L B MR, RANAREK: It has = vell, I don't think it has.
19 My quesi:ibn s whether such techm.ques are available, your
2 | Homox. ‘_
21 | THE C‘QURT. ‘" 'You may answer.
5a £ls.2 [ - THE WITNE‘-QS: Not to ni‘y knowledge.
- W EEREEY
24
25
% |
27
28
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on documents that are posﬁibly written 1n.a Span of, say,

. of activity‘tb determine the age of a document?

capaclty, the background or education to detérmine when a

 witnesses avallable for this morning's session,

Q BY MR, KANAREK: There are no techniques avallable
by means of ﬁhich you cari determine the time that a writing was
made? “

A Uh, I haVe.ggﬁqualify my answer to some extent.

It depends5qﬁ}several factors. Number one, paper;
and number. two, 1nkgs'W§££ing can be dated, When the ink,
for examplej appears to be a very old 1nk ) in other words,
20 yeéars, and documents, say, - three or four%years or even six

months, you could not diffErentiate 1n auch cases,

Q Hell you, yourself do not_ run those tests,
you? | et el Pt
A I make no chemlcal analysis, no,
Q So you do not know ~- 1t is not within your fleld

A That would be correct, yes.
q And you could not hawve within your capabilities thej

writing 1s made, is that corréect?
A Yes, basically that would be correct.
MR, KANAREK: Thank you,
MR, MANZELLA: I have no further questions, your Honor,
MR, KANAREK: Thank you,
MR, MANZELLA: May Sergeant Campbell be excused?
‘THE COURT: Yes, you may, You may step down,
MR, MANZELLA; Your Honor, the People have no further

THE COURT: When will the People be ready to proceed?

CieloDrive.cOmMARCHIVES
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MR, MANZELLA: This afternoon, your Honor, at any time

the Court wants to start.

THE COURT: All right, the Court will set it down for

- 1:45, then, for the aftermoon session,

Ladles and gentlemen, the Court will excuse you,

- then, until 1:45, We'll be in recess untlil that time,

During the recess, you are admonished that you are

{ not to éonverse amongst yourselves, nor with anyone else, nor
| permit anyone to converse with you on any subject connected
"with this matter, nor are you to form or express any opinion

. on the matter until it is flnally submitted to you,

I'11l anticipate that the People will be ready to

. proceed at 1:45,

MR, MANZELLA: Yes, your Honor,
(Wheréupon,-&?.lO:SO a.m, a recess was taken to

. ¢
reconvene at 1:45'Q.m;g;aame day.)

¢

CieloDrive.comARCHIVES
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20

105 ANGELES, CALIFORNIA, THURSDAY, SEPTEMBER 16, 1971 1:54 PM |

i e sk W W

THE CCURT: The record will show that all of the jurors

| are present; Mr. Kanarek is present for the defendant.

Mz, Manzella, you may proceed.
MR, MANZELIA: The People call Miss Barbara Hoyt.
THE CLERK: Would you xaise your right haﬁd, please?
Yout do solemnly swear that the testinony you may
give in the cause now pending before this ¢ourt shall be the

 truth, the whole truth, and mothing but the truth, so help
- you God?

THE WLTINESS: I do.

BARBARA HOYT,
called as a witness by and on beh#lf of the People, having
been fizst duly sworn, was examined and testified as follows:

THE GmRK- Please take the stand and be seated.

mh BATLIFF: State and spell your full name.

'THE, mmESs. Ba::‘bara Hoyt; Brasx-b-g-r-a, Heo~y~t. '
*_@a KMIABEK:, ,Oh, yes, ymr Honor. May we approach
the bench? o

THE Gtﬁﬁ’.‘t‘f'“ 'feéi .'.jqu may.
} Excuse ma just a moment, zentlemen. T mugt take
g phone call, |

{short recess.)

THE COURT: Gentleme:x, you may apprvach the bench.
{(Vhexreupon, the following proceedings were had

CieloDrive.cOmARCHIVES
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at the bench among Court and counsel, outside the

hearing of the jurors:) |

MR, KANAREK: Yes, your Homor. I -- at this time, I
ask that the bench warrant fssued on Linds Kesabian -~ I don 't
know what your Honor hdg done to ~-

THE COURT: No, the Court did not issue the bench

| warrant. The Court wented to speak to you about it before.

) m KANARER: Well, it's my request that =« I have ==
there ﬁ o <= I fugk =~ ¥ am reluctant to ask that the Court
xlb 1t, but I would ask that the Court just issue the bench

' v m:mmt and have he:: picked wp and brought in.

el R COURT: | Weld, fom

KANAREK: Ve have gervice on her. There's a
declaratim of.* serv‘ice in the £ile.
She s no d:!.fferent than #any other witness. In

," ‘! 3 ,-

" fack, she's :re:&eived the imminity of seven counts of muzder

and one count of conspiracy. I would seem to we that ghe
would have an obligation to show up in the courtroom,
It's =~ she -« ghe's here when the prosecution ==

THE COURT: Where did you serve ber?

MR, KANAREK: I senved her in the courtroom, directly
acrogs the hall from the courtroom cccupied by J‘udge
Alexander.

THE COURT: Which was it? Was it in the courtroom?

MR. KANAREK: No. It was In the courtroom at a time
when court was not in session. It was not the courtroom the
Watson case wag taking place inj it was the courtroom
directly across the hall.

CieloDrive.cOmMARCHIVES
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1 She was sitting there, and I sexved her and
| . 2 | wead 1t to her and told her about it and so forth.
3 | THE COURT: Do you have any knowledge of -~ let's see.

4 | When did you ordet hey -- when did the subpoena call for her
5 appearance?

s | MR, RANAREK: The day that I brought her up to court,
7 which was Septembex the 7th, 1971. And T ~- the People have
8 | gonme to great expense to bring all kinds of pecple here, and
9 it's iné‘:é&dﬁ.ble of bellef that they wouldn 't have Linda

o, Kagabiau here.

11; Do THE COURT: A11l pight. 1’11 talk to you at the end of
; -',ii’ tﬁe day aligut this. .. Let’s proceed. '
. PR RANARERE "Ye . “Youy Honor, we ask the Court for
- ¥ | the x‘el:te;ﬁ, the ﬂobd wervices of the Court, to assist us.
o s TRE" cwR'.sf: Ai"l J:ight. 111 talk to you mbouk it at
) | the end 6f the day. ¥ i
7 Els. | ME. KANAREK: Thank you, your Homox.
18
19
20
21
22
23 .
. 24
25

26

27
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L]

7-1 o : (Whereupon;ifgéjfblloﬁiﬁg proceedings were had in
. , :‘ open court within the presence and hearing of the jury:)
s | THE COURT: Hd;é‘ﬁﬁ close 50 thab microphone, You have
s+ | t© have the microphone about an inch or two eway from your face |
. 5 :in‘order for it to pick up. Thank you. |
'g You may proceed,
¢ 7
g | ‘ DIRECT EXAMINATION

o | BY MR, MANZELLA:

ol & Miss Hoyt, do you know a man by the name of
i | Charles Manson, the defendant in this case?

2 | A, Yes,

When aid you first meet Mp, Manson?

April 1, 1969,

Where did you meet him?

13
14
16 Gresham Street,
17 Was this a house on Gresham Stireet?
is { Yes,

19

e = & P £ PP P

And in April of 1969, did you begin living at this
2 | house?
21 Yes,

22 And that house was In Canoga Park, is that correct? -

I think 1% was in Chatsworth,

£ ¥

23
i 2 9 A1l right, How, when you began living at the house

% |in April of 1969, the Gresham Street house, were thers other

2 |persons, a group of pecople who were also living at that house?

2 : A Yes,

% Q And were they ~- was Mr, Manson as well living ab

e CieloDrive.comARCHIVES
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| that house? R

| of the people who were living at the Gresham Street house when
you went there to live there in April of 1969%

time, no foundation,

Q@ When you say Sgueaky, you are referring to Lynn
Fromme? '

A Yes,

Q When you say Sadle, are you referring to Susan

} Atkins?

A Yes, ‘

Q And Leslie, is that Leslle Van Houten?

A Yes.,

Q The Ella-that you refer to, is that Ella Jo Bailey?

A Yes, '

Q And Sandy, 1s that Sandy Good?

A Yes,

Q Charlie, was that Charles Manson?

A Yes,

Q@  Bill, was that Bill Vance? .

A Yes,

Q And Clem, was that a nickname for Steve Grogan?

A Yes,

B . 6923

A Yes, ]
',‘wfc} ¢ ' ! 1".

Q Could yoﬁ”éeli-us'aé best ybu remember the names

MR. KANAREK: Irrelevant end immaterlal, remote as to

THE COURT: ObJectlon ig overruled, you may &nswer,
THE WITNESS: Uh, Bill, Ella, Danny, Chariie, Clem,
Sadie, Leslie,.Squeakyy Ouigh @and Sherry, Brenda, Sandy =-
J

CieloDrive.cOmARCHIVES
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A Yes,

Q All right, Was Gypsy living at the Gresham Street

- house?

A Yes, and Paul,

Q ﬂhaﬁ you say Paul -

A Watkins.

) -~ are you referring to Paul Watkins?

A Yes,
| Dave,

& Did you see Tex Watson at the Greshanr Street house? {
A Yes,

Q All right, Miss Hoyt, how long did you sbay at

Q And Danny, was that the first name of Danny
De Carlo?

the Gresham Street house?

A A few days,

S _And did you then leave the Gresham Street hduse
and move some place alse?

A Yes. ‘

Q Where did you .go?

A To & house in Malibu,

Q And did you go alone or dié the rest of the group
g0 with you?

A We all went,

Q Did that include Hr, Manson?

A Yes, .

& . Now, at.that time or some time theréafter, did you

refer to this grqup'of people by some term?

c ox . ¥ * [ ro.
.

! ot . D

Ed
v R
!
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A, Yes,

Q What was that term?

MR, KANAREK: Ambiguous as to time, your Honor,

THE COURT: Overruled,

THE WITRESS: The Family.

Q BY MR, MANZELLA: And did Mr, Manson and the rest

{ of the Family, including yourself; move to the house in

| Matous
A Yeos,
*) How 1?pgfdid you stay there?
A About ajyuek or so.

8 ?L Diﬁ you then -- did you and the Family then move

some placn elae?
{ ‘f-L Xes. 9" ?l, f'i p?l u*&.F:
) Q Where did you go?i S
Sp&hn’a Ranch. .

A
Q@ And are we st111 talking about April of 19692
2 Yem, 't il

Q When the Famlly moved to Spahn Ranch, did Mr,
Manson move there as well?

A Yes,

R Now, durlng the time that you stayed at the

. Spahn Banch, did you stay in one place or did you stay in more
| than one place at or around Spahn Ranch?

A Many places,
§  All right, Would you tell us where the members .of
the Family stayed, the places at or around Spahn Ranch, wiere

1 the members of the Family stayed after you moved there in

CieloDrive.coOmARCHIVES
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April of 1969%

A There are two back houses in the woods on Santa

| Susanna just before the vanch,

Q Is that Santa Susanna Pass Road?
A Yes, #And the dump or the garbage dump, the ranch

house, the'saloon, you know, all those places,

Q Now, was the saloon one of the front buildings of

| Spabn Ranch on the boardwalk?

A Yes, And then, the ocutlaw shacks and the back
house,

) Now, did you -~ did some members of the Famlly ever

 stay at a farmhouse or a house on the borderline of Spahn Ranch

in some adjoining ranch?
A Yes, that's & back house,
4 Now, when you moved to Spahn Ranéh in April of

| 1969, approximately how many people were there in the Family?

A Around 20, I suppose,
4 Was it substantially the same people -~ strike
that. |

Did all of the same people which youfve mentioned

move to Spahn Raneh?

A Yes,
No, Pidi didn'¢, I forgot to mention her, Her
and Stephanie, '

i

Q& All rigpt;f'ﬂbw, after you began living at Spahn

| Raneh, did you meet Ruby Pearl?

A, | Yes,
i 'sl

‘@'’ Did yoli Heét George Span?. |

,,,,,
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A Yes, ) .

Q And did you méﬁtﬁﬁbmﬁTof‘ﬁﬁeﬁéoﬁﬁégs that worked at
Spahn Ranei?

A Yeas,

Q Now, whlle you were living at or around the Spahn

| Ranch, in the places that you have mentioned, did you travel

from one part of the ranch to the other, during the course of

the days that you spent at Spshn Ranch?
A " Yes, -

LN+ . CieloDrvecomARCHIVES
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8-1 A < And how did you get around?

1
-. : A Dune buggles,
a '
Q And were thege dune buggles driven around the

_property of Mr, Spahn, on the Speshn Ranch?

| MH, KANAREK: ObJect, Calling for a c¢onclusion, your

| Bonor, as to whose prOperty‘they were, vwith ha foundation,

‘ | THE COURT: Overruled, You may answer,

THE WITNESS: No, E
2 - BY MR, MANZELLA: DIld you know -- did you meet a

| person by the naﬁe of Frank Retz while you were staylng at.

10 4 fa ¢

| Spahn Ranch?g R
1 ¢ L

A Yes,
Q i righi *h Hiaﬂfnoyv diree%ing your attention to

12

13 -t -

“ ~the August 16th raid at Spahn Ranch werc you arrested in that
) ¢

° ratar
B | ‘ PR ¢

. A Yes,
: 16 . . r -

. w b
. Q Now, was the ~- had the Family been living at the

8 ~ranch -- had Mr, Manson and the Family and yourself been

‘living at the ranch up to August 16, 19697
A Yes,

19

20

” Q And were you and the -~ and other members of the

22 Family arrested in that rald?

o | A Yesn,
# Q And some time after you were arrested, were you
) . ' released?
* % & Yes‘.
o7 q Approximately how many members of the Family were
o o | arrestear

CieloDrive.coOmARCHIVES
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| 1969 at Spahn Ranch, were you -- were you taken into custody?

Spahn Ranch after August 16th?

| August 1l6th raid, dld you meet a person at Spahn Ranch by the

6929
a0 Y |

Archina 20,”
And was Mr. Manson arrested?

Yes,

Was Hﬁ. Grogan arrested?

Yes,

How about Mr, De Carle, Danny Deé Carlo, -—-

Yes,

& - £ P P PP

~= d0 you re¢all if he was arrested?

Now; some {ime after your arreston August 16th of

A Could you say thét again?

Q Well, were you taken into custody after you were
arrested?

A Yes,

q And dld you spend some time in jail?

A . You,

q And thereafter, were you released from Jail?

A Yes,

{ And did you then return to Spahn Ranch?

A Yes,

Q Approximately how many days later 4id you return to

A - Just a gouple of days,
Q Now, after you returned to Spahn Ranch, after the

nawe of Shorty Shea?
A Yes, -,
G And di8 you see lir, Shea at Spahn Ranch?

b

i,

'
R N oot > i r

e P e 45.,I;'CieloDrive.oomm(:HWES

. i




10

n .

12 ¢

13

14

15 7

16

17

18

19

20

21

22

24

25

26

27

24

6930

A Yes,

Q pPid you see him on one ocecasion or more than one
' occasion?

A I saw him all the time,

& And did you ever talk to him after the August 16%h
'raid, after you met him¢

A Yes, }

!-‘.

And.diq you hear him speaking to other people .-

‘fé‘:

Yen. at

Q
A
_q,‘aé e whgnfyOu oy him arpung; thg.ranch?
i

S Yem. vt RS

Q Now, some‘time after ybu returned to Spahn Ranch,
after your release rraﬁ Jail did.?ou leave Spahn Ranch and go
‘b0 Olancha? 6;5111 SR AR IR M

A Yes. -

& -And is that in the desert?

A Yes.

Q All right. How long did you spend out there, before |
leaving?

A A few days,

Q And did you then return to Spahn Ranch?
A Yes,
Q All right. Now, after you returned to Spahn Ranech,

did you seeé Mr. Shea at the ranch, the way you had before -

MR, KANAREK: Object, your Honor,

Q BY MR, MANZELLA: - the way you had before the raid?
Mit, KANAREK: Object, your Honor, It's assuming facts not |
in evidence, Theret!s no foundation for 1t, It's ~- the question

CieIoDrive.com‘A RCHIVES
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| Spahn Raneh after — strike that. _.,-;.

has -- 18 pregnant with -~ with the -~ with matters that this

- witness hasn't testified to,

THE COURT: Overruled.
You may answer,
THE WITNESS: What was the questlon again?
Q BY MR, MANZELLA: After you returned from Olancha

| to 3pahn Ranch, did you see Mr, Shea at the ranch?

A Yes,
] Now, after the August 16th raild, was Mr. Manson

{ relesazed from jail?

A Yes, ¥

] And did he raturn tc Spahn Ranch?

A Yes, ' - ;lfy,"'

Q And did bhe other.mﬂmberu of the Family return to

}‘*"‘ . x 4«

.}._;

Were the other membera or the Family, who had been

-arreated in the Auguat 1l6th rai&, nere theéy released from jail

gonetime after the raid?

N f“‘f“ ;'

MR, KANAREK: Ifll bﬁﬁect to that, your Honor, as assuming
facts not in evidence, JItt's ambiguous -

THE COURT: Sustained,

MR. KANAREK: -- a8 to the People --

Q BY MR MANZELLA: The 20 or so members of the Family
that you séid had been arrested in the August 16th &ai&, did you

see them bagck at the Spahn Ranch sometime after the rald?

MR, KANAREK: ObJect, It's ambiguous., There's no

Ffoundation.

We must have the precise peoplq named, your Honorj
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because otherwise, it is manifestly unfair.
THE COURT: The objection is overruled,

You msy answer,

THE WIINESS: TYes,
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Sa=l 1~ = @7, BY MR.UMANZELLA: And wes thig all of the people
2 that had been arrested in the rald?
3 | A | Yes.
s | Q And did they retumn to the ranch about the same
5 time, or at the same tige that you did?
6 A Yes,

7 Q Now, Migs Hoyt, sometine afier your release,
8 After the August 16th raid, after you returned to Spahn

9 Ranch, were j@u preseit at any conversations iIn which Mr.
1 | Mapson menticned the mame Shorty Shea, oy talked about:

1 | sSherty Shea?

2 f A Yes.

13 Q And did those conversations oceur on one

14 ﬂcr‘.:a‘sion pr more than one occasion?

B A Many times.

16 Q Now, do you recall when the first conversation

1 was ~= or, when the £lrst -~ the flrst time Mr. Manson made
B | starements with regard to Shorty Shea, after the August 16th

Pl xadid?

2 MR, KANAREK: Object =~

2 @ BY MR. MANZELLA: Or low long it was after the
2 | August 16th Taid?

21 MR, KANAREK: Object, your Honox, on the grounds it's

a ambiguoug d4s to time.

THE COURT: Overrifled.
MR. KANAREK: Improper foundation; no showing of any
corpus delictl; irrelevant and fmmatsrial, hearsay.

28 -

= |- ' THE GOWURT: The objectlon iz overzuled.

25
2
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'I}IE Wf’ﬂ‘?ESs: Uh -~ it was & ddy or so aftexr the zald ==

‘or a;-Er:e.r we got out of jail,

BY MR, MNZELLA Now, would you tell ug what
Mr. - stx‘ika thats”
Who yag pregent bogides yourself and Mr. Manson
when, Mr. Izartsm made ‘these statements?
A . Different people at dififerent times.

4] Wexe they all members of the Fawily?

A Yes. ‘

Q And can you tell us the names of some of the
people who -~ soma of the members of the Family who were
present?

A Uh -« Squeaky, Brenda, Olem, Kitty, Kathy,

~ Gypsy,Ouish, Sheri, Tex, Bruce.

Q AlYl zight. Would you tell ug what Mr, Mangon
gaid with regard to Shotty Shea?

MR. RANARER: Object on the grounds of no corxpus
delieti; no foundation, your Homor; irrelevant and Immaterial,
and hedrsay.

THE COURT: The objection is overruled.

You may answer.

THE WITNESS: He talked sbout how Shoxty b&d caused
the raid; he was an informant to the police.

Q  BY MR, MANZELTA: Now, during those «-

MR. KANAREK: Well, your Honor =«

Q BY MR. MANZELLA: ~» pame comversations w~-
strike that.

| Did A=
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.A' ¢ ! ) 0 LV

N o e b : .

HR. KANAREK: Yo}:’r ‘—Ro;mr-, T ask that that be stricken
Ag not respodsivé £o''the quegtion,

THE COURT: Sustained,.

MR, ‘KA&AREIG Tt;at iaét angwer, then, is atricken?

THE COURT: Yes. The motion ix granted.

‘The Gourt gtrikes the auswer.

Q. BY MR, MANZELIA: What did Mr, Manson sy with
vegard to Shorty Shea? | |

MR. KANAREK: Same objections previously enunclated,
your Henor. |

THE COURT: The objection is overruled.

You may angwer.

THE WiITNESS: Do I Jugt say the same thing?

THE COURT: State what Mr, Mangon gpald; =«

Q  BY MR,MANZELLAY 'That's what ==

THE CQURT: == the best that you can remember. State
what Mr. -Han‘aqﬁ gaid sbout Shorkty Shea.

THE WITNESS; He sald that Shorty had caused the raid;
that he was ~- he was an ex-policemsn, and he wag working with
them, and he was trying to get us kicked off the vanchj thak
he wag an informant.

Q 8Y MR, MANZELLA; Now, did Mz, Mangon make «=

MR. XANAREK: Your Honor, I ask that that be stricken.

THE COURT: The motion is denied.

Q BY MR. MANZELLA: Did Mr. Manson make those
statements just on that one occaglon, a few days after your
releage, or did he make them on more than ¢me cceasion
theresfter?

ey CieloDrive.COMARCHIVES
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Ba~k L ! MR, KANAREK: Objeect, your Honox, on the grounds that
. 2 coumael s -~ 1t'3 anbiguoug, in that it's assuming that
3 Mr, Mangon made these statements on more than one xcasion.
s He can ask, perhaps, for statements; but to --

$ | but to have this gupposed repetition, where the witness will
6 merely state what Mz. Manzella is Indicating in hig questiong
x| is leading sad suggestive;

s | . And it deniey Mr, Manson 4 fair trial.

‘fHE CORT: Without arguing, would you just atate your

w

® | -objection? And the Court wilk rule upon it. If the Court
S, fkwants to hear argument, he '11 hear it 4t the bench, and he 'l 1}
. askymtbcém,eup f
13

MNAREK* Weil, mny nbjection -
T;IE CGJRT. Iﬁ thai: it's leading and suggestive?
lm KANAR!:K, :t:: a.‘].eading and suggegtive, among other

. @
E‘-

8b £fls. '_ vicess ¢ o
N 17
1
»
-
23
.
2
L 24 |
-
) 26
27
o .
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8h-1 1 THE COURT: The objection is overruled.

| 2 You may answer.
3 THE WITNESS: I forgot the question.
s | THE COURT: Mp, Willisms, pleage?
5 {Whereupon, the record was read by the
s | reporter as follows:
7 g Did Mr. Mangon make thoge statements just
8 on that one occasgion, a few days after your releage,
e | or did he mske them on more than one vccAgion theye-
o | after?")
1 THE WLINESS:; More than ome occasion.
2ot Q BY MR. MANZELLA: Did -~ strike that.
13 How, gometime after the ~- during the game

14 period of time, after your release after the August 16th

B rald, were you present at a conversation -- strike that.

N Sometima after the August 16th raid, after your
w rele&se af:‘téx that vaid, were you present when Mr. Mangon
1 5tug;n:'l:ez wome statememts in the presence of yourself and Lynn
I"mmm, ealsa ;cam 83 gqueaky? )

20 LAY Yﬁsp oL o
21

19'

Q Ana when were those statements wade in relation
to your ::alease, aftez: ‘t:he August 16th raid?
A5 . lh -~ bifore we-went to the desert.

22 -
23

. 2 Q Was thig at the. same conversation you've already

told us aboui? Oy at the same time of thesge other statements
you have already told us about, made by Mr, Mansdn, or was
this at & differvent time?

A I would say both.

26

27

.’ 28

CieloDrive.cOmMARCHIVES



6938

1 2% All right. Are you gaying that Mr. Manson made

9 2 | &taterients in front of Lynn Fromme and yourgelf on more than
3 | one oceasion?
4 A Yes.
5 2 ALY xight. Now, would you tell us what Mr. Mandgon

s | sald i:g that period, from your releage, and before you went
7 | %o Olanéhn’? That 18, in front of Lynn Froeme and yoursel £7
e SCpuld you tell ug vhat Mr, Manson sald?
tg ] MR. KANAREK: object, your Honor. It's -~ it's
i *amhigum,ts,‘ in thatiir e and it's also calling for &
I t:mcluaian, an;:l them's :meropar foundation, In that he is
2 | not aak‘ﬁzg ﬁa: :!zz&iv;tdual conversations;

13 o Ha s 1ump:r.ng them all together in one quegtion.
) 14 ’I:HE COKJR‘I*' Sumine& on the latter ground.
L 5 | Q  BY MR, MANZELLA: ALl right. Would you tell us
’ 6 | what Mr. Manson said during the time == gtrike that.
. 1 Would you tell us what Mr. Mawson said on the

B 1 fiwgt occasivn at which he made statecments, after your
¥ | releage, after the August 16th xald? What did Mz. Manson say
® | in the presence of yourself snd Squeaky?
2 MR, KAWAREX: Well, that =~ that's smbiguous, your
2 | Honor, in that - ag to the foundation.
B Are we now spesking in terms of just Lynn Fromme,
v ¥ or spegking in temms of Lymn Fromme and others purpoitedly
#-1 being present?
THE, COUBT: The objection iz overruled.
THE WITNESS: UHe gald that Frank Retz -~ he gaid that

he was trying to take over the ranch.

26.

27

9 fls.

CieloDrive.cOmMARCHIVES



10

n

13

14

15

16

i

18

19

20

21

22

25

24

26

27

28

6539

Q Who was tryling to take over the ranch?
A Frank Retz, And that he claimed the back house
was hls, and that when het'd take over the ranch, he'd klck us

off, He was going to bring a bunch of Nazis up there,

41 ‘And did Mr. Manson refer to Frank Retz by name?
A Yes,
Q Did Mr, Manson say ~-

MR. KANAREK: Well, your Honor, I ask that that be
stricken as not reasponsive to the question, The question had
nothing to d¢ with Mr, Retz,

THE COURT: Overruled, You may angwer,

Strike that. The motlon to strike is denied,
There 18 no guestion pending.
MR, MANZELLA: That is correct, your Honor,
Q BY MR, MANZELLA: Miss Hoyt; did Mr, Manson say

. anybhing with regard to how he had gotten his informstion with

regard to Frank Retz?

A Yes,

MR, KANAREK: I cbﬁect;-your Honor, on the grounds there
is no foundation,

THE COURT: The objectiocn 1a overruled, You may answer,

' You have answered, The answer may remain,

Q BY MR, MANZELLA: And what, if anything, did he
say? ?""
A He goswit from Squeaky who astays with George,

d, ﬁnd were you aware of one of the girls, members

| of the Hansbn Family,,who spent timnrwith George Spahn?

-+

'y Ye;. A SR EER R ,;~
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§  Who vas tha;?? EEEE e
A Squeanky,
Q Was anything sald about Mr, Shea in the course of
| that conversation?
& Just that him and Frank were together,

together to get the Famlly kléked off the ranch,

you becone aware sometime later that Stephanie Schram and

| and Miss Schram away?

R S 6940

THE COURT:; Pardon?
PHE WITNESS: Just that him and Frank were together,
- THE COURT: Would you get closer t¢ that microphone?

I am having trouble hearing you. Some of the jury may be having
you, You may have to lean forward,
Would you repeat your answenr?

THE WITNESS: ‘That Frank Retz and Shorty were working

Q BY MR, MANZELLA: Miss Hoyt, did you become awaré
sometime after you returned from Qlancha to Spehn Raneh, did

Mr, Manson were arrested?

A Yes, '
Q And were you at the ranch at the time they were
arrested?
| A Yes,
& Did you see the pabtrol car that took Mr, Manson

A Yes,
Q Now, some time after you saw that -- strike that.
Do you know where Miss Schram and Mr, Manson were

arrested; what part of the house?

wen S
g F Lo
— P g
B ~ g
] * n -
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| you see Mr, Mansdn again at the Spahn Ranch?

A Yes.,
. q How long after his arrest did you see him at
| Spahn Ranch?
A Oh, I think it was a day or so, I'm not sure.
q Are we talking about August of 1969, now?
A Yes. ‘
g What part of August, the eérly part or the latter'

. .
- R s . L
R TS L L TR 6941

t ) “_! I ':' ’ Ty v ‘, s‘ T E
A The back house, .
@  Is that the house that's: on the border of Spahn

Ranch andthe adjoining ranch? .
I LT . H oy

A Yes,
Q Now, some time after that, after their arrest, did

part of August?
A The latter part,
Q Now, after Mr., Manson returned to the ranch, after

his arrest with 3tephanie Schram, did you see Shorty Shea at the

ranch?

A After hils arrest?

Q Right, after Mr. Manson's arrest,

A Yes,

q When was the last time you saw Shorty Shea at the
ranch?

A Before we wWent to the desert,

Q What part -~ was this iﬁ the latter part of August
of 19697

A Yes,

Q Where at the ranch did you see Mr. Shea?

o

§ .
b .

R
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| happen?

A Uh, just dﬁ %he ranch, He was by George's house,

Q You'rg %alking about George Spahn's house, the

- front parb of khe ‘ranch?

" [N . . L b oo
A Yes‘ f P 2. ‘. L. ' “. . ) ‘.
o, y“" - - Ct o, '

i L3 -

Q Approximdféiy what time of the ‘day was it that you
gaw Mr, Shea near. George.Spahq's hause?

A I - it was-evenipé.;‘ﬁ

Q.  Now, some time prior to the time you saw-him,.

Shorty, by George Spahn's house, had you served Shorty his

supper?
A Yes.,
Q Was that earlier that same -~ that same evening?
A Yes,
Q Now, after -- or strike that,

During that same night, some time after the last
time that you saw Shorty at the ranch, did something unusual

A Yes,

MR. KANAREK: Your Honor, then, I would ask to approach
the bench, 1f I may, your Honor.

ATHE COURT; You may,
{Whereupon, the followlng proceedings were had

at the bench among Court and counsel, outside the hearing of

- the Jury:)
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9a~1 1 MR. KANAREK: Your Honor, I ask =~ I make a motion that
. 2 all of this witness's testimony be suppressed and that she be

3 =~ be stricken on the grounds of the failure of the People to

s | wmake discovery. She hag testified to matters -- I have heen
. 5 given a so~‘cél‘ied statement of witness Barbara Hoyt. She is

6 te.stify:.ng .as to matters which are not on that statement and
7! Hn.,!&anson is denied equal protection and due _process, the

£

8 |- right L‘.o dzlsgovery. The Califomn.a statute and cage law

"o, +

g affoﬁ&;s dﬁe:process' and. equal protectn.on. under the l4th
10 Amendment Qf the- Un,:u.ted States Constitution. These are
n 1 matters thai:_are, t:1ear1y ‘ot within the d:.scévery.
12 MANZELIA: Well, Mr. Kanarek has all the statements
B 1 that Miss Hoyt has given to our office and law enforcement
- u officers and so on.
.' . ® MR, KANAREK: Well, that's mot so.
i MR. MANZELLA: And if there are any tapes that she

. 7 |  made of the statements, he's had the opportunity to hear

18 them and maybe he has heard them.

19 Also, there's her testimony in other proceedings,

20 other court proceedings, the Tate-La Bianeca case, this case

2 -- I'm sorry, Tate-La Bianca case, the Grogan case before

- the Grand Jury and so on, and I know all of those transcripts

%

= have been made available to My, Kanarek. This testimony of

i “ , " hers in particular appears in the case of People vs. Grogan,

in that transcript.
THE COURT: You have the transcript, don't you?
L 27 - 3 ..
. You 've read it?
MR. KANAREK: I =~

26
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b i

THE COURT: I see you pemsing something there.

MR. KANAREK. I have the Grand Jury transecript, your
Honor.

THE COURT: Your motion is denied.

MR, KANAREK: I would ask for an evidentiary hearing
to prove my allegations of the failure of a'isdqvery,-. your
Honor: .

THE COURT: Your request is denied, The Court recalls
that you did indicate that you would be able to establish
that Mr, Manson knew Shorty Shea was going to be hired. :3:
a guaards.

MR. MANZELLA: Yes, your Honor.

THE COURT: Is this by Barbara Hoyt that you intend
to =~ |

MR. MANZELIA: Yes, your Honoz. |

THE COURT: Are you referring to this conversation,

_ the conversation so far in Mr. Manson's purported statements

concerning Mr. Shea's activities including the Family of
Spabn Ranch or dre you --

bﬁh KANAREK: Yes, your Honor, I am talking about that.
These matte::s pertaining to Frank Retz and Shorty Shea.

) Statements purportedly attributed to M. Manson, 1t is ny

pég;:.t:bqn tthe Peo;ile. have “failed to make discovery goes -~

B MAI‘IZELIA"‘ As Zé said, we have supplied Mr. Keamarek

with! gwﬁ‘er_y wi‘a.tten ,and mechanically recoided or otherwise -
{-'kg + .

recorded statemenr. made by every witness that's testified

thi! thé case, includipg Miss Hoyt.

MR, KANAREE: Yes, but there are mattels that wéxre

CieloDrive.coOmARCHIVES .
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) '_‘; R
s .’ o

17 |i

brde (m;euupon, the following proceedings were had
in open cburt: w:f,thin the presence gnd hearing of tha ;;ury&)

obtained that are not within those stitements.
MR. MANZELIA: Well, I don't know if thet's true or

not &rde.

MR. KANAREK: That's why I sty we sﬁould. hive a hearing
o prove it, ‘

MR. MAMZELILA: There's mothing that I have heard from
any of my witnesses so far in this case that T haven't meen
written go far on a statement or read in a trangexipt of
gome prior judicial proceeding.

THE COURT: All the tapes and the statemenis you have
in your possession have been made available to Mr. Kaparek?

MR, MANZELIA: Most of the written material, if nof all
of the written material has been depogited with your Clerk,
mgnths,‘é’go.

.7 THE GOURT: A1l wight, the motion is denled. Let's

proceed.,

1

B)f ::m. {MANZELLA: Now, Miss Royt, dimtmg your
> Cam——
attentiun to that perdod of time after Ma:. uanscm 8 arrest
M

with Stephanie Schram, and after he, Hr. I«Ianacm., had reb.tmed
ST .

to Spahn Ranch aftex that arreat. o

M&mm\ i~
Sqmgtim after Mr. Manson :t:atumed to .;pahn

Rauch, did smething unusual occur one night t:hereafter'?

A ?es.
mE———————

8} Approximately hiow many nights 1 if you recall?

| Bow many nights after Mr. Manson returned to the Spahn

Ranch after his arrvest did this occur?

CieloDrive.cOmMARCHIVES
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A It wasn’t very long, but I don't know how meny.
Q ALl right. ;iow, wuid-_ you ée].l. us 'w’hg._t; #apﬁmed? ,

MR. KANAREK: Well, your Honox; 1’11 object on the
grounds of no founddtion, no =~ and I would like to Inguix
on yoir dive, because I have reagon to believe that thif
witness couldn't even see diring the months that she
the Spahm Rench. And I would like to <= .
THE GOURT: A}l xight, counsel's remsrks are/ stricken.
The chjection is overruled. You mey dnswer.

MR, KANAREK: Well, your Honor, may wa 'pro;zch —

THE CQURT: And your request to inqui
i3 denied. _

MR. KANAREK: Well, may I approack the bench?

THE COURT: Ho, you may mot. - '

MR. KANAREK: Well, I"LL object to the ambiguity of
this witnesg -~ allowing this Wiiness to -~ 1t could be
m}rthmg, ymx:r: Honor.

m cwnrv The objéetion 18 overruled. You may

"l | DI WIINESS: L heard screaming

' i HR.: KANAREKM I #gk t;bm: be at:;‘icken, your Homor, on
thm srmme;s that thet is not velevant ox waterisl. There's
no fwndqﬁim to ahm'z that that has anything to do with
anything cozmacﬁa& with this case.

THE CQURT: Would you vead it to me, I'm soxry, I

'THE REPORTER: The witnesg's answer?
THE COURT:; The witness's answer, Migs Briandi.
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(Whereupon, the record was read by the reporter
25 follows;

"4 I heard screaming.")
THE COURT: The motion to strike im denled,

The answer remaing in,
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e . - -, . -
P et ¥ e o k] ¥

) - ; ;~‘ ‘_ "‘ ;: ‘ . | T § . .
9b-1 1 [} Mlas Hoﬁtigwhengawcrq you wheﬁ.you heard this?
. 2 A In the parachute room,.
3 I Q And 1» thé parachute room one of the main buildings

4 | ¢ne of the front buildinga oxﬁthe boardwalk of the Spahn Ranch?
P 5 MR, KANAREK: May I have & continuing objection to lack
' 6 | of materiality and relevancy as to the screaming and the

7 purported testimony in that regérd?

8 | THE GOURT: 'Fhe purported what?

2 | MR, KANAREK: Purported screaming,

10 THE COURT: No, you may not,

1 MR, KANAREK: And also I would object as to lack of

2 | foundation, your Honor,

18 THE COURT: No, you may not,
14 MR. KANAREK: Then, I would make those objectlions, no
. 5 | foundation, no relevancy, no materiality. |
) 6 | THE GOURT: The objecticn is overruled, |
. v Q BY MR, MANZELLA: Is the parachuté room one of the f
B | front buildings of Spahn Ranch in the vieinity of the saloon?
1 A It is in back of 1t, | |

2 Q Now, what were you doing in the parachute room

| when you heard the screaming?

2 MR, KANAREK: Irrelefant and immaterial.
2 THE COURT: OverruYed,

; o MR, KANAREK: No foundation,
25

THE COURT: Overruled, you may answer,

% THE WITNESS: I was going to sleep,
e e

2

.’ Q BY MR, MANZELLA:; Now, would you describe the
28 , o
acreans for us?
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| far outweighs the probative value, There Is no foundation for
1t. No showing of any connection betwsen this and anything to

| do with any 1ssue in thils case, your Homor,

‘ responaive; your Honor, That does not state a description of a

| long, some wereshort, ¢,f,‘l e
Anamns—— L f T
Q BY MR, HANZELLA ; What did you do after you heard
- B A O T ST

. the first screams}.
T ——

MR. KANAREK: Irrelevant, lmmaterial, the prejudicial valur

.

THE COURT: The objection 1z overruled. You may answer,
THE WITNESS: Uh, they weve painful,
4R. KANAREK: I ask that that be gtricken as not

sc¢ream,

THE COUBT:N Sustained,

Q BY MR, MANZELLA: All right, Mlss Hoyt -

THE COURT: JStricken, |

Q BY MR, MANZELLA: How long ~~ would you describe
the scresms for us in terms of how long they lasted? |

MR, KANAREK: ﬂbjcot on the grounds it is not relevant
or material and pﬂ the grounds that the prejudiclal value
far outweigha the probative value and no foundation,

THE COURT~ The objection 1is overruied go ahead,

THE WITNESS;' Uh they -- they were loud, Some were

t

s
tA

MR. KANAREK:
THE COURY: Overruled, you
THE WITNESS: Uh, when I heard -- right before I heard

the first seream, I Just laid down %o £0 to aleagz and then 1

kheard 3t, And then, I sat up, and then I thought that maybe I
o SaY. P, BnC waRn o nouent — |

just imdgined it. And so I lay back down again, and then I
R Ny

Irre

ant, immaterial, no foundation,

answer,
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- imagined it," I ask that that be stricken as not responsive,

"~ away or did they aeem cloae to you?

heard more,
L
MR, KANAREK: Well, that part about, "I thought I had

not relevant or material, and without any further foundation,
THE COURT: The words, "I thought I had imagined it" are
atrioken, The balance of the answer mey remain in,
Q@ ' BY MR, MANZELLA: Did you hear one screan or more
than one scream after you lald your head back down? |
MR, KANAREK: Not relevant or material, and no foundation,
THE COURT: Overruled, you may answer,
THE WITNESS: HMany,
Q BY MR hﬁﬁzﬁLLA- Do you know approximately how
long the qeries or screams lasted?
MR, £ANAREK; Not-relevant or"Matar4al no foundation,
THE COURT' - Ovabrulea. ERRER R
THE WITNESS: Now(, ,, i .3

f{ ‘.a. HE s
Q BY MR. MANZELLA: Now, ‘was this in the daytime or

e =

was it in the night? - Y
W .
MR, KANAREK: Irrelevant and

terdial, no foundation,
THE COURT: You may anawer, /The objection is overruled,
THE WITNESS: It was late at night,

A SR g,

Q BY MR, MANZELLA: Now, did the screams seem far

MR, KANAREK: Irrelevan - 1mmater1a1 ambiguaua, no
foundation,
THE COURT: The objectlon is overruled, and you may

answer,

THE WITNESS; Uh, they were loud, byt they sounded like

CieIODrive.COI‘nARCHIVES
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they were pretty far away,

any partieular direction on tna ranch?
N — "

relation to the parachute room?
- of, and below 1t is where the creek is,

' the other buildings at the boardwalk in front of Spahn Ranch?
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@  BY MR, MANZELLA: - And did they seem to _come from
R —————— - ey,

MR, KANAREK: Irrelsvant, im terlal and no roundation.

THE COURT: Overruled, you mgy answer.

THE WITNESS: They came from lown by the ‘creek.
SO———

e
Q BY MR, MANZELLA: "And where was the creek in

A The parachute room is -~ uh, it is on a c¢liff, sort
" And the parachute room 1a=behind the saloon and

A Yes, ‘

4] : Appraximately how. far from those buildings is the
parachute room?

A Oh, about 55 feet, I don't know, maybe more.

& 411 right, Misshﬁbyt, 414 you recognize the voice

iyt
of the neraon acreaming BE 8 voice of a person you knew?
m

~ MR, KANAREK: Irrele

1
calling for a eonclusion.

-

t, immaterial, no roundation,

WHE OGURT~ The o eation is oveqruled You may answer,

"-'HI,F

"mr. wITNEss-;«'Ye;. - T 0
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e 20

I

15 THE COURT: The objection «-

&
¥

M

Q BY MR, MANZELYA: And who wag that persm"
N

. KANAREK: Object on the grounds nok relevam:;

:f.mpropaf fmmda,t:ion.

to inquire on voir dire,
-+ may I incuiire on voir

MR; KANAREK: «Anﬁ :f -would 11

‘2B tor Whetfxe:: thia persﬁu had eve

dire, ynuﬁ‘ ﬂmm}?
'IHE CGURT: No, you. Ay ngt.

© . THe objection is oyerruled.

You miy answer. A

THE WITNESS: It wes Shorty. __m____i

Q BY MR. MANZELLA: Migs Hoyt, you testified that
the last time you saw M. Shea -- or Shorty Shes -~ was
riear George Spahn's house.
Did the scrsams occur later that same night?
A Yes. |
MR. KANAREK: ObjJect, your Honor, I -~ I will agk that
that -- coungel's ptatement --
THE COURT: The objection -~
ME. RANAREK: ~- is mssuming facts not in evidence; it's
leading and suggestive; 1t's prefaced --
THE COURT: The answer may rvemain in the record.
The objection 18 overruled.
2] BY MR, MANZELIAT Now, Miss Hoyt, did you remain
in the parachute room for the rest of that night?
A Yes.
Q Now, the following morning, and thereafter,
auring the time you remained at Spahn Rawvchy did you see

CieloDrive.com ARCHIVES
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10-2 1 | Shorty Shea at Spit Ranch? |
. 2 MR, 'mARE‘If;: ’ Irzelevant,; immaterial; no foundation,
s | yourHomor.' <.
| THE CQURT; The objection 1s overruled.
. 5 You may angwex.
6 THE WIINESS: No,
) 7 Q BY MR, MANZELLA: JBid you evexr see Shorty Shea
8 again, after that night you heard the gcreams?
9 A He.
04 Q Now, Miss Hoyt, the following morning -~ and are
U | we still spesking about late Adugust of 19697
o A Yes,
B Q The following morning, did you see other members
_ “ |- of the Manson Family at the xanch? |
_ . B MR. KANAREK: Agpbiguous, ivrelevant and immaterial;
* 16

noe foundation.
o THE COURT: Overruled.

THE WITNESS: Yes.

Q BY MR, MANZELIA: And did you speak to gny
members of the Family with regard to whak you had heard?

MR, KAMAREK: OChject, your Homorj irrelevant! and
immaterial; no foundation; hearsay.

THE GOURT: Sustained.

MR. KANAREK: They're -~

THE COURT: The objection is sustained,

MR. MANZELLAY Your Homor, may I be heard on that at

. :: ~ the bench?
THE COURT: Yes; you may.

18

1%

20

21

2

24

e

26
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10-3 | 1 (Vhereupon, the following proceedings were had
. 2 at the bench among Court and counsel, outgide the
3 | hearing of the juzny!) _ -
4 MR, MANZELIA: Your flanor, I offer it because I believe
. 5 | it goes to the witness’ credibility. In other words, T

6 believe that the entire circumgtances surrounding what she
7 | heard goes -~ go to the witness' eredibility. . ‘
8 In othet words, Mr. Kanarck would be able to dsk
9 | her questious such as that, "Did you say anything about the
© | sereams? Did you do snything about them?" And so on.
u And my offer of proof would be that the following
2 morning, she asked one of the Mangon gixls -=- Gypsy -~ about
B | the sereams, aud whether or not ghe had heard themj and that
_ 4 | Gypsy sald, "No."
. 15 And that thereafter, she heard a conversation
| % | with -- between Mr. Mangon and Mr. DeCarlo, which I'll ask
7 | her to testify to;
18 - 4nd sometime after that, she asks Gypsy again,
® | that same’day -- but later on -~ about the convexsation she
2 ,  - had hear"d 'Eetween Mr, Mimson and Mr. DeCarlo, and Gypsy said,
o | ."Oh, there's nothing to it. Shorty went to San Franclsco.”
B = ,' I‘Ipw, I m abk;lng for two separate things., One is
ta bring oui: f:,he fact of the conversation, the fact that ghe
x 2 - did ask Gy?sy about the screamsg the next morning; the second
® | thing T would ask for would be --
4 * " T COURT: 1: don"t think that that's ~~
. 7 MR, MANZEITA: Oh, I don't carxe if I bring out the words

that Gypsy said, Bub I would ask, as 2 questlon of credibility,

23

-
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1  to bz:ing mt the fact that gshe did agk a‘bmzt: the sr:;reams;
. | 2 "l,she asketf Gypsy about the sereams the next (ISYa
E ; : _f S, KANAREX: Well, your Honor, it's ~-
oA ;. THE COURT: . *11 sustain the abjeci:ion to it.
» 5 | ’HR MANZELI.A "Weil, your Honox, can I apk her 1f she
6 | talked ta anybcﬂy, abouﬁ what ghe had heard? 1I'm not sure
’ 7 | what tlm quesiﬁim wéa that T had asked, your Honoy.
8 [ ¥RV RAWAREK: | fhat 1s irvelevant and immaterial, your
9 Honor, The fact that -~ she can talk to police officers
0 | and 8l of that, That has nothing to do with -~
n | MR. MANZELLA: Well, I have a further offer of proof,
12 | and that is that the weagon she == after Gypsy said, no, she
| B | didn't hear the screams, Miss Hoyt was sorry she had asked
.' 1 Gypsy, and didn 't ask anybody elge, because she ﬁas- afraidy

B | ghe wag sorry that she heavd the screams; she regretted the

6 | . goot that she had heard the scredms.
; T And she wegretted the fact that she had agked
| ¥ | anybody about it. And that is the yeason she made == she
* 10a £18.” | didn't ask anybody elsé about it, other than Gypsy.
30 '

21

o

24

% |

.-. 2 |
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loa-1 1 MR, KANAREK: S,hg is not on"ﬁrial here, your Honor,
. 2 | That's irrelevant and immaterial, Her state of mind, why she
3 | didn*t do this or didn't do that on another occasion is
4 | irrelevant,
5 - The only thing is, if she's percipient at the time,
6 | that's one thing, But shé can't 1lift herself up by her boot- 1
7 I straps, | .
8 | Gyﬁsy is not a party to this proceeding, She is nai;'
¢ | & defendant in these proceedings, |
1 | It is irrelevent, immaterialy it's hearsay; 1t's

11 | .~ there's no foundation for it, and the law doesn't contemplate

2] 1%,
1| Just because he ~-
. 14 THE COURT; Excuse me just a moment,
. o MR, MANZELLA: Aa I say, your Honor, I don't care 1if I

6 | bring out the convveraa.tion itself, or the reply that Gypsy made,
7 | the rqplips thatieypsy made

1 L *But T felt that 1t a1d, g0 o qredibility, with
¥ regard %o her havihg aukdd sbmeonb about: i‘b the following day.
2 THE COURT: This is to,. in affect, reinforce her
# | creaibility? S
.1 MR, MANZELLAr > Yes, syour Hongr.: ;
# | MR, KANAREK: He can't do it that way, your Honor,

# THE COURT; Yeah.

~f

25 .
' MR, KANAREK: If someone reports a robbery, I mean —-

% THE COURT: I'l1 sustain the objection.
R, MANZELLA: All right,

(Whereupon, the following proceedings were had in

27
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. following day -~ that 1s, the day alter you heard the screams ~-

| between Charles Manson and Danny De Carlo?

open court, within thp presence and ‘hearing of the Jury:)
Q BY MR, MANZELLA: Miss Hoyt, sometime later that

sometime later that day, were you present at a conversation

A Tes,

¢ And who else was present besides yourself?
A Kitty.

Q Xitty Lutesinger?

A Yes,

Q Where did the conversdtion take place?

A, Down by the ecreek,

Q And what portion of the ereek was this, in relation
to other bulldings that were at the ranch, or the corral? |

& No, it was part of the creek that wams behind the
bulldings,

Q And were you at this —- down by the creek first,
or was Mr, Manson there first, or were you there at the same
time? Did you arrive there at the same time?

A Uh -

Q If you precall,

A I belleve Danny and -- I'm not sure if 1t was

Charlle ¢ame up, or -~ I'm not sure, ,
Q All right, After Mr, lManson and banny De Carlo
were both present, was -- well, strike that,
Approximately what time of day was this? Whaz
part of the day ﬂas Shis?

M ]&A .
. : ) & - . . - . . Fl :
- f . i 1 ‘

= T T v CieloDrive.comARCHIVES
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. .;‘,_' Coy
.o . 1

Q BY MR, MANZELLA: Yes, I want you to tell us the

lManson

“Shorty committed
sulcide, with a little help fiom us, And—%e—buried-nm-m&er-

s o . ey,

A Charlie told Danny, he said,
s

A'iEmELJlﬂﬂ‘8§;r—m§*t' They eut him up in nine pieces and

R . e o

buried him under some 1eav&l.

. MG T e e g’ g W Wi e -

And then he pointed down the creek like that

iy g 5, S

(indlcating), ¥ith his thumb over his shoulder,

P et B S PR

And then he asked Danny if lye or lime would geﬁ

A i T et

'rid of the body; and Danﬁy said 1y4-uaald—pnaaenxe_it,ﬂandw
.1:me—weu§&-=—vne;-«aé%3.lye would get rid of it, and lime

would preaerve it ---ov—aomath&agw

And ‘then Gharlie asked him where he could get some
lye, o
e o
Q Now, some time thereafter, did you talk to

14 ‘\
i i -

A In the afternoon,
& And this is the day following the night that you
| heara the mereams; 1s that correst?
' A Yes,
& All right, Would you tell us what was said botween‘
Mr, Manson and Mr, De Carlo?
MR, KANAREK: Hoaﬁaay, your Honer; irrelevant,
imﬁaﬁerial;'no foundation; no dOrpuB delictl,
THE COURT: The objJection is overruled,
You may aqawer.
THE WITNESS: Do you want wme to say what they saild?
THE COURT: Yes, |

sl *
—
f
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another member of the Family about what you had -~ what you had

| heard Mir. Manson say to Mr, De. Carlo?

MR, KANAREK: Irrelavant, lumaterlal, hearsay; no

foundation, your Honor,

THE QQURT: Objection sustained, ‘
R BY MR, MANZELLA: All right, Sometime aftsr you

: heard this conversation, Miss Hoyt, did you leave Spahn Ranch?

A Yes,

. - .CieloDrive.comARCHIVES
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10b-1 1 q And when in relation to the conversation that
. 2 ybu heard did you leave Spshn Ranch?
3 | A, That night,
4 ") Did you leave alone, or did you leave with other
. 5 | members of the nFamily?. :
6 | A I left 't;iﬁih others,
) 7 [:X And who did you leave with?
8 A ; Charlia, Ouish, Sharon --
s 1 Q ’ {Juiah :I.s ﬁ‘pﬂiled Q-u-:l.-suh- ais that correct?
U A Uh - | _
n Q Well, I guisds you viouldnft know how to spell that.

2} . Is Quish Ruth Morahouse?

Yeﬂ. E

C oy

13

A
_ " & - And Charlie is Charles HMansoni 1s that correct?
. 15 _ A Yes,
Q

16 All right, Please continue, Who else did you leave

17 | Spahn Ranch with?

18 A Snake, Sherry, and Kitsy,
® R Now, Sherry is She‘r;ﬁy Gooper?
2 A Yes,
2 g And Snake is Dianne Lake?
2 A Yes, And Brends.
% qQ And Brenda Me Cann, --
¢ o A Yes,
% g -~ 18 that correct? And where did you go when you
“ % | 1eft Spahn Ranch?
. 2 A We went to the desert,
B &  And when you say the desert, did you ultimately go

[.to Barker Rarch and Meyers' Ranch in Death Valley?

CieloDrive.coOmARCHIVES
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A Yen,
Q And how did you get up there?
A In a car, a rented car,
Qg Now, on your way to the Barker and Meyers' Rauch,

in Death Valley, did you pass through Ballerat?

A Yes, ,
Q And.dia,yoq pass -- G4d you have to travel thiough

Goler Wash xo 5et to thoae two ranches?

A‘ tea v . ¥ . ".!‘ T-,, % ' B ;.ﬁ-: "ﬁ

P b v

Eu'u Now"did anyone elbe 1pave thé:ranch at or about
the same time that yourdid? S

A Yes, *:“$’t .Tg L
And whqgwaa‘thgt?ﬁg. iéij;i
Tex, Danny and Bruce. They went in anéther car.
Is Tex, Tex Watson?
fes,
And Danny is Danny De Carle?
Yes,
And Bruce is Bruce Davis; is that correct?
Yes,
And they vwent in a truek?

Yes,

e P O TP P O P O PP

Now, did other members -~ strike that,
Did the entire Family leave Spahn Ranch at that

{ time, or 4id other members of the Family remain at the ranch?
26 .

F- Some remained,

g Now, how far did you go 1n the rented car on your

{ trip to Meyers! and Barker Ranches?

CieloDrive.cOmARCHIVES
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A We went t0 - up to the road that led from ~-

- & dirt road up to the mouth of the wash,

| ] In other words, you went through Ballerat and down
the road from Ballerat to (Goler Wash, and then you left -~ you

took the car that far; is that correct?

A Yes,

Q. Did you take the car up Goler Wash?

A The car?

Q Yes, the rented car,

A No,

Q Now, when you arrived &t the -- the road that leads

to Goler Wash, did you meet Tex, Bruce and Danny there?
A Yes,

#

;. ? ; ‘Q"U..

¥

And did they hgve the truck that they had left
the ranch inf?
ey A i"Yégg ‘ Y

PR
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. Bruce hadi‘up to the mouth of the wish; up to the falls.

| him a ride up.

] All right, how did you continue your tvip to
Goler Wash to the Barker and Meyewxs' Ranches?
A Vh, we went in that truck that Danny and Tex and

1#] Is that the rock falls?
A Yes, and then from there we walked.
o) Walked to Barker Ranch?

A Yes,

4] When you walked up the wash, did Mr. Manson walk
with you? '

A No.

o What did he do?
A He stayed behind and waited for Tex to get the
dune buggy that was up there and bring it back dowm and give

4} Now, did you stay -~ during the time that you
staved in the desert, did you stay at Barker Ranch or Meyers
Ranches or both?

A Both. , k

¢!

% . Did you alternate back and forth several times?

+

(A « , Yeg.
x> o lfnw, how 1ong total t::.me did .you stay at those
two places after ou f::.r’st went up there‘?
A About a *wé;ek or. ts-w
Q How, admei:ime after Lyim arrived in the deserk,
did you cook or participate in cooking & supper at Heyexs
Ranch with otlie:f far‘nﬁla members of the Family?
A Yes.
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| Danuy

8] And 'ﬁ;hb were the other girls that helped you
prepave this meal?

A Ritty, Ouish and Sherl, Sadie and Snske, .

a Now, did Sadie go up with you to Meyers Ranch

when you left the Spahn Ranch?

A NO‘ *
9, Did they go to the degert with you?
A . Ho.

& When did Sadie come to the desert?
She came 2 few days later with Juan.
And Juan is Jusn Flymm?
Yes.
And Sadie ig Susan Atking, iy that correct?
Yes,
Now, who ate this meal that you had prepared?
Evexybbay; .
. And were there -~ wits Charles Manson there?
: Ees.

g

Ll

Who elsé ﬁas the;:e? , , }-,"
ﬂh Gharlie, Tex, Bruce, Danny, Juan -

That s Juan Flynn, Bmice Davis, Tex Wation and
eCarlo?

Yes.

And Mr. Manson, is that correet?

Yes. , .

Row, where did the -~ did all the men eat at the

e >0 0 > o > o

o O

o opoa >

game time?
-1 Yeg.

CieloDrive.comARCHIVE S
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11-3 1 9 And where did they eat?
(] 2 & - They ate at the table.
8 ") This is a table in ome of the rooms at Meyers
4 | Rednch?
5 A Yea. .
5 | Q@  And what :;énti iat 112
7 A Tlm mai.n mm.
8 Q a Aim whz‘i‘e did -~ were ybu ,gi.rla tagether while
9 thumnmr;& eatin,g?’ Cpen o BT
10 A~ Yes. - N A
- Q Where weve the s’irls?* L
2 & We were sitting on the couch,
13 Q Appraximt;ely‘ how' ey f.mn the,. table wers you?
14 A About ten féetg
. 1 : Q Now, at sometime during the course of that meal
! | did you hesr Mr. Mengon wake some statements with regard to
| Shotty Shea?
1 ; A Yeg.

19

Q Wexe all of the people about which you've told us, -
were they all present at the time Mr. Msngon made these

20

T

' statements?
= A Yes.
® q Aud vere they, all the men that you mentioned,
. P present #nd seated at the tsble ~- or xather, strike that.
= Here all the men that you have mentioned present
* | at the table at the time Mr. Menson made these statements?
. . : ' A Yes.

2 Where were you at the time Mr. Mangon msde thesge

CieloDrive.cOmMARCHIVES
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i
-4 smemén;s‘? |
5 | {E ey wag pn t:h.e r.zmich, L * ,‘
5 | @ ALl right, will ym tell ws what My, Manson sald?
. MR, KANAREK: Qi:;ieci:, yfmr Honoy', no corpus delicti._
R 5 THE COURT: The’ ;'ijec;t:{m is overruled.
¢ | . MR. RKANAREK: -No foundati¢n, irrelevant, and imsaterisL. |
> 7 | | THE GOURT: Overruled, you may anawer,
- THE WITNESS: Charlie said thar they had Jilled Shorty.
s | iy they cut him up in nine p_iece;, |
L 2 ;
n | bim 4 he would %
2 | something that they wanted to show fhim, And then, he got: mm .
8B the duge ‘bupggy and they took him avay. And then, they hit ‘
‘ 14 him in the head 'with & pipe. -B-!'q wled him out of the
. 15 car, and they started stabbing hitm, _JBud then, wee, they
b 15 - kept stabbing him #nd gtabbing him.
v | Jerd-Ghaslic—sabi——ox Shorty eald, "Why, Charlie,
w | whyp -
19 Am‘{ Chm:'lie gaid, "Why? This is why." And then, t:hen
2} he stabbed him jggin., )
2 And,% ha sald that it was Wag ~if-us- very hm:d
2 | to kﬂl him-ftﬁ t:heY brauglgihim to now. And when they
5 | brought him to now, he sald that Clem cut his head off,
# | T o Miss Hoyt, had you, during the time that you had
s gpent with Mg. Manson and the Family from April of 1969,
% | untll the time we're talking about in the desert, bad you had
| 2 | the opportunity to observe the demeanor and behavior of
® % | Mg, Manson?
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MR. KANAREK: Irygkévant,: fmmdterial, no foundation, snd |
. — ‘3 X
T would Tike to inquire on voiy dive. I repregent thit this
girl could pot gee durihg this périod of time.
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11a-1 . THE COURT: Overpuled, ~ =

@ 2 THE WITHESS: What was the question?
3 THE COURT: You may answer,
e THE W-ITNES& ¢+ What was the guestion?
. 5 THE. COURT: You may Just anawer it yes or no,
6 Had you ﬁad the Opbortunity ‘to observe the

7 demeanor of Mr, MHanson?

8 . THE WITNESS: Yes,
0 | Q BY MR, MAHZELLA: And had you spoken to Mr. Wanson
10 on many occasions and had you heard him speak on :man? pcgaa:ionsir
13 MR. KANAREK: Irrelevant, lmmaterial, no foundation, |
2| THE COURT: Overruled, You may answer,
15 | - THE WITNESS: Yes, ‘ ‘
14 Q BY MR, MANZELLA: Now, on this occas.{-bn, during the

. L | ti:,ne that -- of this supper, at Neyers' Ranch, during the

' 16 | time that Mr, Manson was making the statements, did you have

2y an opportunity to ~- strike that,

B Would you tell us what his demeanor, what his

1 | behavior was during the time he was making these statementsa?”
20 MR, KANAREK: Irrelevant, lmmaterial, solicitatlon

21 1 of hearsay and calling for a concluslon and no foundation,
2 no corpus delicti,

23 THE COURT: Sustalned,

24 Q BY MR, HMANZELLA: Did Mr. Manson appear execited

% | during the time he was making these statementa?

26 MR, KANAREX: Object, calling for a conclusion,
. % | 1rrelevant, immaterial, nc foundation,
2 THE COURT: Overruled, You may answer,
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- of Sept,emi!)egnb,‘f' SRR

THE WITNESS: Yes, »
Q BY MR, MANZELLA: All right, Miss Hoyt, approximatel
what month im 1969, during what month of 1969 were you at :

- the Barker and Meyers! Ranches in the desert?
' ,f MR. KANAREK, It is assuming facts not in evidence,
| yéur Honor, and 1t 1s ambiguous.

THE ceunm~ Overrulgd

S a

THE WITNESS: .IWbelieve it was about the very beginning

i v,
Q  BY MR, MANZELLA* 0f 19697

S ,*.

3:; e Yés.*"“ TR SN

by

Q And you remalned in the desert for how long?

A About a week, maybe two weeks, I believe i was

: more than a week,

Q And some time after you heard Mr, Manson make these
statements, did you lesave the desert?
A Yes,
@ . Did you leave alone or did you leave with someone
else?
ME. KANAREK:; Irrelgvant and immaterial.
THE COURT: Sustained.
MR, MANZELLA: I'm sorry, I didn't hear the ruling, your
Honor, o
xTHE GOURT: Sustained,
.Q‘ BY MR, MANZELLA; -How did you leave?
MR, KANAREK: Irrelevant and immaterial,
THE COURT: Sustalned,
Q BY MR, MANZELLA: VWhen you left the desert,

¥y
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| No fbundpt;Qn.'

did you leave in September of 19692
MR, KANAREK: Irrelevant,
Q  BY MR, MANZELLA: Some time during the month 6f

September?

MR, KANAREK: Irrelevant and immaterial.
THE ODURT: Overruled, You may answer,
THE WITNESS: Yes, _ :
Q BY MR, MANZELLA: When you left the desert, did you|

leave the Family sas well?

MR, KANAREK: Irrelevent, immaterial, statement of

~¢onclusion, your Honor, hearsay by conduct,

THE COURT: Overruled,

MR. KANAREK: No foundation for it,

THE COURT: You may answer 1t.

THE WITNESS: Yes.

- q BY MR, MANZELLA: Did you walk from Meyers' Ranch

to Ballerat? o

MR, KANAREK: Irrelevant, your Honor, immaterial,
THE dbﬁnﬁf Susta.ined B
Mﬁ; MANZELLA: Ybﬁg HOnor, I have na.rurther queations.
THE COURT: We'll recess barore cross,
MR, KANAREK: Ohj Ver weil,*your Honor.
THE COURT: We'll take a short’ recess,
MR, KANAREK: ° Véry well,
THE COURT:; Youw are admonished during the recess that

| you are not to converse amongst yourselves, nor with anyone

else, nor permit anyone to converse with you on any subjégt '

CieloDrive.coOmARCHIVES




12

10

i1

13

14

15

16

7

-18

20
21
22
23
24
25
26
27

28

6571

- connected with this matter nor are you to form or express

any opinion on it until it is finally submitted to you.

| may aeep-dgwn a?d_be back in ten minutes,

r About ten minutes, ladlies and gentlemen, You

(Arﬁirqopnfregéé&.li. T
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12~1 1| - THE COURT: The jurors are all present,
® 2 | You may proceed with your cross-examination,

3 < MR, KANAREK; Thank you. Thank you, your Hopox.
4 | 1£ 1 may have a moment, your Honox?
5 THE COORI: Yes, you may.
6 (Pause in the proceedings.)

. i .
8 | CROSS ~EXAMINATION

9 | BY MR. KANARER:

10 Q Miss Hoyt, do you now wear contact lenses?
1 A Yes.,
12 Q Do you have those contact lenses on?
13 A Yes.
, 1 @  Is it imconvenient for you to take them out?
L _ 15 A Yes, |
’ e Q  That is, is it -- is it a big job to take them
v | out?” - '
18 N : A Well, it's not to take them out., But like I
SovE Ay Hive to have a gink, and I hdve o put them in & case, and

~ ™ | 1 have to vash them, and % -~ then I have to =~ them to
| puf them back in 1s A hassle.
* @,  It'sguite a job, right, fo do that?
= AU et
# b8 T When, did you get your contact lenses?
LA ‘Ihe f:}.:‘.:st time I pot them was when I wag around
16, I think.
21

.- ' q I am talliing about the ones you have now.
: 28" - ’

25

26

A Uh =~ a few months ago.
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122 1 Q Pardon?
@ 2 A I'mnot sure when I got them. A few months ago,
3 | I guess.
4 Q Do you mesn about June of this yesr?
5 | A I don't know when I got ‘em.
6 Q Well, you gald a few months ago, Wag it June or
" 1 | May ox July? When was it?
8 . A Well, I bave had then for a while.
N E N Can you glve us your best estimate?
10 THE COURT: You got them this yedr gometime?
n | THE, WITNESS: Uh -= yes.
12 Q BY MR. KANAREK: But you don't know when?
1 THE GOURT: You needn't answer that,
‘ 1 | Bo on to gomething else. )
o 5 Q BY MR. KANAREK: Did you -~ did you ~- hefore you
' ® | had the contact lenses that you mow have, did you have some
. 7 | other aid in-order to see?
1 4 I had another paly before thig, but I lost ome.
¥ | That's why I gob these.
2 §  Now, during the year 1069, from about March until
| September, you were without any glasses or contact lengdes;
%2 | right? ’
23 A - ,ﬂ' o
% | .gl, Did you loss your glasses in the spring of 19697
% . :& Th == yes.
% : ;Q, * And you had na giassaa during the entire time from
PN T the sp’ring of 1969 at ‘sométime until after September of ‘695
® | is thar right?: i

SR S CieloDrive.comARCHIVES
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12-3 1 A I lost 'em, I think, around the end of April;

. , 2 | #nd I got some new cneg -~ uh -« around the middle of
| Sapi:amher.
4 | Q #nd during that period of time; from the end of

. 5 | Apxil until the middle of Septewher, you were without any ald

s | to your eyegight; night?
7 A Yes,
8 ) And during the entire time that you were at the
® | Spalm Ranch, you were without any -- without the glamses that
| == or contact lensesi right?
n A Yes.
‘12 Q And witheut your glagmes, you have difficulty
¥ | seelng five fingers more than a foot away from you; right?

| # A Well, after T had -~

. ® Q Can you ahswer that question?

* 10 A A foot avay from me?
17 e Q- Yes.
° e o A T could see a little farther than that.
LR @ vnat, 13 dnches?
i 20;_' .-« <A Oh; about three or four feet.
o :"Q, Threaarfmz: feet?
N A~ T can see clearly.
; g paxdint
¢ * Svid AT eould see pretty cleaxly.

= 4] About three feet Ffrom yot, you can see how many
° fingers someone is holding up, providing they're three feet?

® 27‘ | A I guess so.
o A} But anything further than that, you can't even,
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 12+4 1 | tall how many fingers someone is holding upi tight? Without
. 2 | your glazses?
3 A It depends,
- q It depends?
a 5 A Yes.
.| Q Do you see hether st night than you do in the
) " | daytime?
s A No, but when == if I'm without any glasses for
? | a while, I’ would get used to lt.
b. - 5 & | You get used to not sesing without your glagses,
R ! éﬁd you can inagine what you see better; is that right?
12 . f*{‘; ‘A;:,‘;k lfc'i{ : . ‘:;“
| Q  You see better without your glasses than with
H - your g}hsafa‘#;’ iﬁ ‘tiwat what you are saying?
-. ® 1R, MANZEIIA: . Objection, your Honor. The guestion is
’ | grgmenthtive: |
7 THE COURT: Sustained.
o 8, BY MR. KANAREKY Do you see better without your
¥ glagses than when vou uge your glasses?
128 fls. = A No.
21 -
2
23
24
25
~ 26
27
@ 2
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1l2a-~1 1| R And so, during the sntire perioed of time from the
® , | middle of April, 1969, until the middle of September, 1969,

3 | you acould only see five fingers -- be gble ¢ count the number
4 | of Tingers that someone is holding up, if they were closer than |
s | three feet to you; right?‘

6 | A No. I got used to seeing without them,
* 7 % You got used to seeing without them,
8 What, four feet? For that partleular -- that

o | particular type of -~ of exercise, let's say? Five fingeérs -- |
10 A - . Well, I got used to seeing things differently,
n | I got used to seeing them more blurred, and so «-

1z | Q . And during -- you got used to seelng théem more
13 | blurred; right? | ,

14 A I got used to seelng without the glasses,

. 15 Q Right, And during the perloed of April, 1969,
16 | to the madie of September, 1969, you ingested LSD on many,

v wany ocsasions; is that correct?

-3

18 . A Hould you sgy =~

19 MR, MANZELLA: Objection, your Honor, It's not

2 relevant, uniesa it*s tied in to some part of her direct
2 | examination, your Honor, - ’
22 MR, KANAREK: It's most relevant and most material, ybﬁr‘ |

2 | Honor,

. - 2 THE COURT: Excuse me just a minube,
25 froumay answer tlie question,

: % | . ..’ Me objection —

kY

2] 3 . rHE WITNESS: Could you repeat that again?
o Q- . BY Ry KANAREK; | .During the middle of April --

Fye ?.‘!0~3',‘.f‘ ‘.Il
P .

E
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from the mig&le of April, 1969, until the middle of September,
11969, you took LSD on many, many Gooasions?

HR. MENZELLA=' Objection, your Honor,

BY MR, KANAREX: 1Is that correct?
. 5 _
; 9 MR. NANZELLA« The queation's vague and ambiguous, as to

B what "many qany eccaaions“ maana‘

THE GBURT. The objection is overruled,
You "ma:g ;anambr.
THE w:cmr,cé:ssi No,
BE‘MB; ANAREK' ﬁbll, on how many occasions, if

any, did you.takmLSD, between April of 1969 and September of
1569%

A One time, I triled a little plece of one, but

" nothing happened,

& -In your entire life? I mean, in that pericd of
time, you only took LSB -~ you only triled to take 1t once?
A Yes,
] During triat period of time, the middle of April,

1969, to the middle of September of '69, did you take any

other drugs?

A Uh -- there was marljuana and hash around; and I

| had that occasionally,

I didn't like 1% that mich, because 1t hurt my

‘;throab,

And then I think it was -~ I'm not sure what it was,

But I took & pill ~~ I think it's THC that it was, .
& And thia is during -- during April bo the middle of

September, 13692 '
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A - Q . And you smcked marijaana on many 6ecasions durdng

!--"

that perioé pf @iqe* is tnah r%sht?
A Ho, I wouldn't say that,

oaa

. ' ¥ ! — '
Q éﬂﬁgll,:hdw:ﬂany occasions?
A I don*ﬁ know. They'd have it all the time at

e ¥y

. dinner, 4 suppose that -~

4 Now, you've used the word "they] Miss Hoyt.

You mean "we," dont't you? Iou were as much & part

.‘or this group a8 anyone else; 1lsn't that correct?

M No, I don't ﬁhink 80,

Q You weren't? Did you have intergourse with Clem ~-

x with Steve Grogan on many occasiona?

A No.

MR, MANZELLA: Objectlon, your Honor, That's not relevant

MR, KﬁEAREﬁg It goes to -~ your Honor, may I appioach
the bench?

THE COURT: ‘Why?

¥R, KANAREK: Because 1t's most relevant, It shows —-

THE éBURT: Suppose 1 overrule the objection? Do you

| %111 want to appreach the bench?

MR, KANAREK: No, your Honor,
THE COURT: Then will you let me rule, before you ask

. to approach the bench?

MR, KANAREK: No, I'm sorry, I spologize, your Honor,
THE COURT: 7The objectlorits overruled,
THE WITNESS: No,
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Q BY MH. KANAREK: You have had sexual relations
with Mr, Grogan; is that correct?

A Yes, but not on many, many occasioms. I did it
once.

Q Only oncef iy that righe?

Yes. :

Would you tame the other people that you were
living with at the Spahn Rarch that yon had sexual relations
with?

THE GOURT; You needn't answer that,

MR, MANZELLA: Objection, your Honoxr. It's not
relevant.

THE COURT: $ustained.

THE mE'ENDAHT: (From within the detentlon zoon,
calling out through the door:) See, this is not my lawyer.
Eygryt{{ling- he doex reflecty 0;1 me.

. Y7 INE COURT: Mr. Manson, you'll have to =~
. THE DEFEHDANT. L don't want to have anything to do
Wiﬁl f:h:l.a m;ﬁ:. R i ‘, ; .

e COURT. ‘Im'll have to be quiet, or we will «=

TL!E: IEE’ENN.N‘I?. Put there by the Judge.

THE COURT:. O, we'll cloge the sound off, 1f you don't.

TEEFANEANT:  The Judge is a boy.

THE COURT: Xf you don't be quief <~

. THE DEFENDANT: Let me ask some questions. 111 brimg
| the truth out in her,
| THE CQURT: <Close the door, pledse.
THE DEFENDANT: You wenf to be getting on the trxuth,

T
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. don 't you? You're hiding it.

to that last question, as being lmmaterial and lrrelevaut..

| hours before or -~ I don't know,

- Misgs Hoyt?

- you left For the desmert; ig that right?

THE COURT: All xight. The Gourt sustains the objection

MR. RANAREK: Well, your Honor, may we approdch the
bench?

THE COURT: No, you may not.

Q BY MR. KANAREK: Miss Hoyt, what day was Lt that
you say that you heaxd thege screams?

A Uh -~ it wag about -~ it was the day before we

) The day before you left for the desevt; wight?
A Yeah, the night ~- you know., It wag sgbout 24

Q You don't know? That about tells it, doemn't 3.1‘:,

A Ne.
Q So you heard these scresms about 24 hours before

A 1'd gay so.

Q And you == you've telling us now that -~ that
these »aeré_sﬁms that you heard were the gcreams of -- you
;:ecogz;iéed the voice of Shoxty Shea?

’. H A Yes, '
'g QT H,ad you'! ev'ei: hea:d Shorty Shea screan in your
Iifet:hm‘e
Al ';ﬂmf‘z 5 ; |
Q,’ " And you sayf that these sounded like they came

&

from far away? b v
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A They sounded like they weren't real close to me.
They sounded pretty far away, but they were very loud.
| 8] They were loud and far away, and they ~= and .
the sereams were the voice of Shorty Shea, -~
A Unt~hmnts
Q ~- ig that right?
A Yes.

Q Did you tell Me. Whiteley, the gentlemin sitting
to my left, on Kovember 13th, 1970, that on one occasion,
you heard male screamsg, the screams of a male voice, while

. you were at the Spabhn Ranch?

A I don't remember the words. I ravember telling the
police that I heard Shorty screaming.

‘0 R My question is: On November the 18th, 1970, did

. you state that you had heard the sound of & male?

A 1 don't remember.
3 Q,-;, anr dxm g:’retnember what you told them; ig that it?
T FI -1 daﬁ"t Seenber what words I used.
‘il .‘ Ditl yout tell the law enforcement people that the

voicg that yau ’hearé was that of a man?

o1 Ay Yedlly “That it was Shorty.

Q You told them that it vas 3 male voice, and it
wag Shorty?

A T ts;rld them that 1 heard Shorty screaming.

Q Vhen you first talked Lo the law enforcement

| people, did you state that it was a male voice, and as far
ag who the voice belonged to, you did not know?
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Q You nevex stated that?

MR. MANZELLA: Objection.

and answered.

L
-, THE COURT: Sustained.
; rf. i. h; ‘f.
' EE ]
' \. :.“ t r' :
1. i " , A
e L

1t

The question has been asked
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13-1 1 i (Whereupon, the Judge eonferred with the bailifs
BN upatthnbench)

s | @' BY M. RANAREK: Did you, Miss Hoyt, g0 to any
4 pblice gff:t.cer autt tell anybody that there was s person

. 5 named Shorty or any other name that had heen killed on the
6 | Splhn Raneht
1 A Did T go to them and tell them?
8 Q Yes.
o A I told my mother and she called them iaterx.
0 Q You told your mother.
n _ 1'm telking about law enforcement pecple.
1z . Gmemupm, there appeared to be loud t!ingins
B coming from the retaining i:arﬂc.)
4| (Laughter,)
» Q BY MR, KANAREK: Miss Hoyt.
16 A What?

; o Q Talking dbout law enforcement people.
18 A (Laughing,) Could you say that again?
® Q I'm talking about law enforcement people.
0 Did you tell #ny law enforcement people?
2 A Did T tell thew what?
2 1 Q That you knew that someone had been killed at
® | the Spahn Ranch? |

. uo 4  DI4 T tell ghem? l
» Q Yes.
_ 26 A Yes,

7 Q@ . When?
® A Then, uh, I think the flrst time I told them was
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13-2 1 il December, 1969,
® z | Q December, 1969, is the £irst tive you told anybody
3 about it, right? Any law enforceient person?

s | A Any law enforcement pergon?
5 | Q Right.
6 A "i:_ E Yes,
“ o | .er Is that right?
8 A Yes.
T F. What mﬂ gfter Mr. Manson was arrested, right?
10 A "!{es. SR .
n Q, The;t vagafrer you decided that you would meke up

12 a few ai:or:t.ea to get back in good with your folks, is that
1B | right; Miss Hoyt? .

_ 14 A No.
. ol MR. MANZELLA: Objection, your Honor, the question ig

? ¥ | argumentative.

. 1 THE COURT: The objection is overrzuled. The answer
| mey vemain in the record.
© Q@  BY MR. RANAREK: Miss Hoyt, you came to Live e
2 | Gregham Street of your own free will, is that right?
2 A Yes,
2 | Q You wanted to live there becauge there wag ~-
% ~ there was the opportunity to do whatever you wished to do

s # pexually, among other things, is that coxrreck?

= MR. MANZELLA: Objection, your Homox, it is not

relevant. It ig inproper.
. = - THE COURT: Susgtdined,
MR. KANAREK: May we appzoach the bench? May counsel

26
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ﬁuz‘umﬁd ‘

| Famtly.

—
o ' )
- #oey v K

" approach the bench, your Honow?

| THE GUURTI No, you may not. The objection ia

j

' Ol ’ *
Q@ BY MR, RANAREK: Y¥ou lefl your home of your own
free will and came to live on Gresham Styeet, is that right,

- Miga Hoyt?

A Yes.
QR  You participated in the activitfes of thege

 people that you now eall “they"? Those people at that time
| were "we"? They were you and they participated together
| 4n many; many agtivities; is that right?

2

A Uk, bmm, did I paxticipate in the detivities
with them?
Q Yes.
A Yes, gome activitied.
Q Many activities?
Everything they did, you did, Miss Hoy#, is that

right?
A No,
Q Not ga?
A That's right.

Q I see. And what did y‘t:;u refuse to do, Miss Hoyt,
that they did?
MR. MANZELLA: Objection, your Honor, as not zelevant.
MR, KANAREK: It Is most xelevant, ¢counsel has ~~
THE COURT: Sustained,
MR. KANAREK; == coungel has brought up contimually this |
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By "1 ‘agk you this, during this period of time you supposedly
| . knew that Mr. Shex wes; dead for many, meny months before you
| 7 told any fay efifoxcetient officers sbout Lt,

THE COURT: The objection is sustained.

MR. KANARER: Then, may we &pproach the bench, your
Honoxr? ‘

THE COURT! No, you may not,

Q. BY MR. FANAREK: On how many cccasious, Miss
Hoyt ==~ well, let me withdraw that.

You 've hedrd this term Manson Family?

A Yeq.

Q Yo were 8 membex of that Family jusat ag mach
a8 Charles Manson, Lyon Fromme, Sandy, Stueaky, Paul
Watkinsg, whatever, &1l of them; you were jugt #s much &
membex &g anyone else, 1g that xight?

A I suppose I was just as much a member.

Q  Everything that they did, you did? There’s not
one thing they did that you didn't do, is that not correct?

A me. .
o) That's not correct?
A Right.

Q 1 see. And what did you refuse to do, Misza Hoyt?
THE COURT: You meedn't anawer that.
Q BY MR. KANAREEK: 7That they did? _
THE COURT: You needn't angwer that. That's immatexial.
Let's proceed.
L MR. KANAREK: I am, your Horox.

T

) BY MR. KANAREK: Now, on how many -~ well, may
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2 enforcement officer abmﬁ 1€2
3 A Howt, yes,
4 ) All vight, what's the reagon, Miss Hoyt?
2 5 A Well, I wag scared to,
6 Q You were gcared?
) 1 A Yes. | ’
s Q Well, Misz Hoyt, that ig a lie, is that true?
? A No. » ‘
s | Q You wre not telling uz the txuth.
n THE COURT: Mr. Kanarek's statement is stricken,
2 Mr. Kanarek, would yvou proceed now with ==
B MR. KANAREK: Yes. |
o THE COURT: Without amrguing. |
® MR, KANAREK: I am not arguing, your Hompor.
L3a £flm.
17
18
19
L2 )
21
22 l
o |
. 2R L
25
* %7 )
o

T e e 6937
hJ S — — — . - Sa— . - . - . . e

ig there some vesson that you dldn't tell any law |
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{ certain gentlemen in Missouri, is that right?

T " ;} f
TR
? t A-e *“_"

i

' have.a place -

Q BY MR, KANAREK:; Miss Hoyt, you left the Spahn

Rench for a period of time and declded to go look for a

A Yes,

) What's the name of that peraon?‘
A Dave,

Q 6ave ~~ Whet's hia last name?

w

, - A ’:: *emnk it is Baker,
You think 1t is Baker?

l}

Yca. . e 'x .

W
\": "}‘3 '4 r"‘ !

i« thQM‘thihk 1% 15 Bakor?
A » ng._; o

% i r |.
3

A But yéufré not sure of his name?
Ar ‘_#%s:fjgij'ftih{.

Q You're not supe of lls name?

A I ¢hink it 1is,

13 Yoy and Mr. Baker are quite close?

- MR, MANZELLAX Obﬂactipn, your Honer, 1t is not relevant,
MR, KANAREK;
family aspect, We have & right to go into this,

This is very relevant as to the .
Mr, Baker may:

The objectlon 1s sustained.

Well, did Mr. Baker live at the

THE COURT;
- Q  BY MR, KANAREK:
Spabn Rancéh?
. MR, MANZELLA:
THE COURT: Overruled, you may answer,
THE WITNESS: Uk, yes, he did for a while.
Q  BY MR, KANAREK: That's right.

Objection, your Honor, it 18 not relevantg, |

He . lived with you
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and the other people that were living there, 1s that right?

A Yes,

Q You and Mr, Baker weré very friendly, is that
correct?

& Yes,

Q And at & ceértain time -~ well, mey I ask you, when

- was it that you decided that you would leave the Spahn Ranch

for a short time and go to Misaouri?

a Wher was 1%?

Q&  Yes,

A ' The end of May,

<} And you went to HMissouri, Kansas City, Eﬁ look for |
i My, Baker?

MR. MANZELLA: Obje¢tion, your Honor, it is not relevant,
MR, KANAREK: I don't Rhow ~--

' THE COURT:  Sustained,
MR, KANAREK: Then, may I approachifhe bench #nd make an ;

" offer of proof?

THE QQURT: All right, you may make your offer of proof,

(Whereupon, the following proceedings were had at

~ the benoh among Court and counsel,'outaidé the hearing of the

Jury:) L
THE GOPRT: Would you tell me what relevancy it might
| MR. KANAREK: It might -
Tt Te d L T T ‘ _
' THE:GQURT+ Shé went to,Missouri to look for Mr, Baker

g

and —-— ..
i, ¥

MR, Kﬁﬁﬁﬁﬁﬁf'fﬁécééée Mr, Baker may well be the man

. )

PR e
T b
ERME TS
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» that kllled Shorty Shea, We are not circumseribed by the
. Distriet Attorney's particular viewpolnt of this case, your

Honor. As far es Shorty Shea ~- as far as this girl is

concerned as'far as Mr, Baker ls concerned, I can represent

| to the dourt that previously this witness has attempted %o, by
) hcr teatimony'dn oourt protect Mr, Baker, 1t would appear, from
- dome kind oFf culpability‘in that ‘she has beer ~-

THE COPRT Mr, Kanarek you have the right Lo produge -~
you have the misht 6 produee testimony from this witness or
from anyone elae coneerning=ﬂr Baker and hig acfivities

 toward Me, Shea or his relationahip with Mpr, Shea, but this 18
| not a proper time to do it. It is not part of the -- not a

proper part of cross-examination,
MR, KANAREK: It is, If it shows blas and prejudice
on her part t¢ dump something on Mr, Manson when someone else
may, in faet, be gullty of this. crime,
THE COURT: Well, you ~-
MR, KANAREK: That's right., That's right, and I belleve -
THE COURT; The Court has a right to limit cross-

examination which 1s nelther relevant or material, and thus

Tar I haven't séen that you have been relevant or material in

corinection with this man and her relationship with him,
Very well.
MR. MANZELLA: Your Honor, may I inguire whether the
Court is going to allow Mr, Manson to remain in the lockup?
THE COURT: Well, he is nolsy at this time, and he has
beeri for about the last 20 minutes., I am going to have to ask

that he be xemoved because he is shouting and singing so loud

CieloDrive.comARCHIVES
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2.1 ..

| that it 1s disturbing the courtroom,

MR, MANZELLA; Could we take a recess now while he's

removed?

THE COURT: We'll recess for five ninutes.

. (Whereupon, the following proceedings were had in
open court within the presence and hearing of the Jury:)

THE COURT: We'll recess for five minutes, ladies andl
gentlemein, During the course ;r the recess you are admonished
that you are not to converse amongst yourselves nor with
anyone slae, ﬁor'permit anyone to coﬁverse wlth you on any

gsubject connected with this matter, nor are you to form or

" express any opinion on the matter until it is Tinally submitted |

to you,
Could you all hear that?
(Laughter,) ‘
THE COURT: I assume you diq,
f&(éﬁgpt recess, )
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‘THE: COURT: Miss Hoyt, where is she?
(Pause in the proceedings while the witness

entered the courtroom, resumed the stand,)

THE COURT: You may resume your cross-examination,

| My, Kanarek,
| BY MR, KANAREK:

Q Miss Hoyt, this lMr, Baker that you've spoken of,

did you kriow him by any other name?

MR. MANZELLA: Objection, your Honor, It's not relevant,

THE COURT: Sustained,

Q BY MR, KANAREK: During this period of time that
you were at thé Spahn Ranch, and dﬁring this period of time

| up until December of 1969, you pald no attention to time; is

that correct?

I paid no dttention Lo time?

.9 Right, Miss Hoyt,
A Uh =- no.
g Iz that correct?
A No.
Q That's not correct, What did you use to determine

time during the period of ¢ime that you were with theseé other
3people? That you ¢all The Family?

A Well, I didn't pay much attention te it, up until

‘around September, except that I -~ I knew when we got arrested,

and I knew when I got out to the desert, pretty much,

& Well, by -~ hoW -~ how did you -~ you say “prebty

‘pay attentign to months or days that certain things occurred;

;\‘
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that occurred, the dates they occurred, and the months and the

. something doﬁhf

4

+

is that correct?
i

A Ko.
Q You paid attentlon? You made notations of things

year?
THE COURT: That's a compound question,
Restate it,
Q BY MR, KANAREK: Did you make any.potations,
Miss Hoyt, &s to any events during 1969, where you wrote
i A }Nb T didn't write daown things -- well, I did write
i

dpwn aoms bht «~ no, that was later,

-klh’;

W o r o N&Y&r mil'}d noy" —".
'f' ‘

Qe iéat!was'laterj aftur you started talking to the
law enforcemnnt pnbplq,,ia that right?

I3 ﬂa‘it “'Wnat?, 'That I wrote down things?

Q That ;you starbed.writing things down,

A I didn't write anything for then,

q You wroba‘it down for yourself?

A  Yeah,

Q  Beginning in what month? When's the first time in |

1969 you ever wrote anything down?
A In 1969¢
That was & date, yes,
The rirst time I wrote anything down?
Concerning a dafej
I don't know,

£ " P P P

Well, you've Just told us a few moments agé you

CieloDrive.cOmARCHIVES



L

il

10

n |
12

13

14

15

i6

17

8

19

ge

21

23,

24

26

Coar

~ 6994

wrote something down,

A, I yrote things down later,

Al After -~ in the Fall or Winter of 1969; right?
A Uh -~ yes, I guess 80,

q Ngy; was this girl that you went to Olancha with,
this girl Sheri did you have ~- did she have the name of

'“Simi Valley Sheri?  That was her name; right?

H

T A Well that’ iwhat the cops named her,
Qﬂ. . she was known by’ that name; right?
A Jugt .-~ I never heard that before I ~~ before I

' N i.". “’ v '\¢!’ :il
started talking to thé '-- Yo you guys,
Q Yy Would youisay that -- what was that, Miss Hoyt?

A I hayeyn't heard of the name Simi Valley Sherl

~until I started talking <- you know, with the law,

A} i see. Now, this -~ this parachute room that you
were located in, did you share that room with Mr, Baker?

A No.
'} Well you and Mr, Baker slept together on oeccasions |

' at the Spahn Ranch; is that correct?

& Yes,

MR, MANZELLA: Objected t0 w~

Q BY MR, KANAREK: And where at the Spahn Ranch did
you sleep with Mr, Baker?
. MR, MANZELIA: Objection, your Honor, It's not relevant,
MR. KANAREK: It's relevant to show the inability —-- may -
I spproach the bench, your Honor?

| THE COURT: No, you may not. Overruled,

The objection is overruled,
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‘Well, excuse me, The.objection is Bustai'néd;..
MR, KANAREK: Then, your Honor, may I approach the bench?:
THE COURT: No, you may not, The objection is sustained,

/ L
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{ .- &, " BY MR, KANAREK: On occasions, Miss Hoyt, you
spent the entire night with Mr. Baker, is that correct?

| time in 1saue ?your Honor, that we are speaking of,

| Spahln Ranch, did you?

| eorrect?
A Yes,
A} And on some of these occasions, when you slept

| parachute 'rogm, in the wickiyup, in the bath house, in the

LN

M&« MANZELLA~ ObJection! your Honor. It's not relevant,
MR, KANABEK- It's most relevant It goes to the exact

+

We are not bound by this witness'! statements on

h‘TE

direct examinatibn. B
THE COURT: The objection is sustalned,
Q . ..BY MR, KANAREK: Miss Hoyt, you Gid not keep a
dlary of where you slept every night that you were at the

A No',
Q And you spent nights at the Spahn Ranch, sleeping;
not with yourself alone, but with other people; is that

not alone, you slept with Mr, Baker; is that correct?
' A Yes, :
(A1 And where was it tﬁat you slept with Mr. Baker?
MR, MANZELLA: Objection, your Horor, Itts not relevant,
THE GOURT: Sustained,
Q BY MR, KANAREK: Well, would you tell us the places
at the Spahn Ranch that you slept, Miss Hoyt? |

A Do you want me to name all of them?
9 Yes, please do,
A I slept in the saloon, in the traller, in the

CieloDrive,oommcmws
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~ oubtlaw shacks, in the ca-- you know, where there's a camp;

all over the place,

Q And how blg 1s the parachute room, Miss Hoyt?

A It's 1ike a small trailer, '

A} And how many people slept in the parachute room?
A I don't know,

qQ ¢Well Blve us your best estlmate, Miss Hoyt.

A I don't know how many people slept -- you know, I

suppgse you could f£it -~ therets a bed in there. You could

fit two, maybe three people in that.
?‘34 And %hen yod couid_put a couple of people on the
floor, If you wgnt_to,iyqu could even stack 'em up; I don't

LT LYoy

~ . e~
4

Q .  Well, in fact, you were not the only one that slept
! N 111
in the parachute room, is that correct?

A Lots of other people used it.

Q Right. Lots of other people used it, every night?
Right? '

A I don’t know, I didn't sleep there every night.

Q But on the nlghts you slept there, other people

slept there also; correct?

A Uh ~- the only nighé I really remember sleeping ~--
oh; I shared 1t with Linda a couple of times, when we had the
bables in there.

Q& Linda Kaéabian?

A Yes., And then that other time, that I was alone; -
and thils is the only times i can think of when I silept in there,

Q The parachute foom, Miss Hoyt, is immediately next

CieloDrive.COMARCH I VES
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to whatever poom in the Spshn Ranch?

A Oh, Randy's traller 1s next to 1t.

Q The trailer of Randy Sta#r?

.& Yeah, It's either next to it, or it's pretiy °
close,

. People slept and lived in these trallers; right?

' I spent a few. -- I think around two or three nights with the

X you.nevar slept in the parachute room with anyone except Linda
2% ‘

And then there's a red traller that's -- yeah, that!'

next to it,
4 And ~-
A On the other slde,
- q And these trailers are inhabited with people?

A Yes.
& ° And would you tell us ort how many different
occasions during the time you were at the Spahn Ranch that you

A°. '  Uh ~- I spent & few nights in there with Lindaj

bables;
And then that time I was alone, And that's the

Q Well, you slept in the parachute room with people
other than Linda and the bables?

A Homm -~ no,

* “In‘the whole time you were at the Spahn Ranch,

and the babies?

At - oI} don‘t remember sleeping with anybody else
Y
besides Lindd of ‘the babies in the parathute room,
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AT Yo
N i
-igvg- L8 Or what?

Q Now, thése screams that you say that you heard,
what words were uttered in the screams?

A There were no words,

q ;“Hell were these screams tThe screams of a person

who was scyeaming with joy? Or yelling or having a good time?

e ¥ ‘-

oF

SO . TR

A Q‘x No, they were the bppoaite.
Q. Well, how do you know that they were the opposite,
other than your-conwérsaﬁions with law enforcement officers?
M% MANZELLA- OBJection your Honor., That's argumentative.

7‘1 ]

THE COURT' Sustained
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1ib 1 Sl Q . BY MR, KANAREK: When is the first time ——
. =N when 13 ’bh,e ff;!.rst time &hata,you mentioned to any law enrorce-
s | ment ofTiber ~.'gnd I want é date — about these soreams,
( 4 | Miss Hoyt? rfﬁ; Sy e
. 5 ° . A ’ﬂh ~; I tﬁink it was in December, 1969,
6 §.-:*In Dedember of 15697 What day in December?
719 A I don't Know,
8 & Glve us your best estimate, Miass Hoytl
9 A I don't know,

0 | A) And during this period of time, these many months
u-| that-; you heard these scpeams, nothing bothered you about 1t?
12 | You thought you knew that Mr. Shea haed passed away, and you
13 1 did nothing about L1t?

1 A Could you say that again?
. B MR, KANAREK: Mdy it be read, your Honor?
’ s | THE COURT: No, it's compound, Rephra;,ﬁe it,
) o Q BY MR, KANAREK: During the many months that you

8 | say that elapsed from the time you heard these screams until

1 | %Yhe vime you first spoke to some law enforcement peéople, you

2 | @id nothing about what you had heard conceérning what you

# thought you tell us was the death of My, Shea?

22

A I didn't tell them until I told tem? I don't
2 understand,
3 2 Q You did nothing about it whatsoever? You tell us

that you had thought that & person had died, a fellow human

% bveing had died, and you did nothing about it; right?
% A What ¢ould I do about it?

Q You could have gone to some police offider; you

CieloDrive.cOmARCHIVES
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while you were there,

| question before you.
| us that you left the Barker Ranch at some time; right?

| California -~ that ia in the State of California; right?
District Attorney of Inyo Gounty, or to literally hundreds of

: various agencie% in California? Anyone stop you?

.,"'}‘ ~ A 'NO.

officer did you tell it to, before December of 19697

]

could have gone to a police officer in Kansas Ciby, Miassouri,

THE COURT: Counsel's remarks -—-
THE WITNESS: That was before,
THE COURT: Counsel!s remarks arve stricken, There‘a no

THE WITNESS: All right. _
Q BY MR, KANAREK: You were -- you were -- you tell

A Yes, .
4  You left the Barker Ranch in the -~ in the State of

A . Yes . ]
1 " pid anyone prévent ybu from goling to a Callfornia

Highway Patrol station, or a local police station, or a

L After I left?

Q- Yes.

-

it : .;i i
¥ .
Qe Eﬂu weranfb o~ yon we“en't stopped by anyone, You

Just didn't dq 1t; right?
A wéll eVerybody who I did tell about it, nobody
bel;eved itl,. . )

IR . o

i PR | Pooos
g I see, Tell us, Miss Hoyt, what law enforcement

A None,
) And the reason you didn't tell it, Miss Hoyt, im
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H

1 .
)
AL

Q You weren't afrald after you left the Barker
Ranch, were you?
Yes.
You were afraid?
Yes.
I gee. And were you afraid -~ I'11l withdvaw that.
- Well, of whom were you afrald? o
A I was afreid of the Family. I was afrald of
81l of them. '
T q You were afraid of all of them, is thek xright?

O » O >

R Yes.

| Q I gee.

e ,Wei.l, m:en 't you afxaid of them right now?
Sl a e

Q-= I “Hee., Well, then, why are you testifying to
th:!‘.s risht: dow 1£ you are still afraid?
A a-ﬁ] I o dunb.
THE COURT: Rephrage your question.
g BY MR, KAN&E-Kﬁ Mr. Manson was arrested in
October of 1969, right?

A I think so.

Q Did you go to any law enforcement officer aftex
Mr. Manson was arrested before December of 19697

MR, MANZELIA:  Objection, the question has been agked
and answered.

THE COURT: Smtmine&

Q BY MR. KANAREK; These screams, Miss Hoyt, that

you say that you heaxd, where == from what divection did these

CieloDrive.cOmMARCHIVES
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15~2 1 | gereams come? -
@ 2 | A I can't gay for sure, because I wasn't thinking
3 | about directions. I remember looking out the window that was
4 | facing == 1 think it was west, but I couldn't ses anything.
2 5 Q And you went back to sleep after hearing thege
¢ | screams, these horrible gcreams, right?
’ 7 A No.
B Q You didn't go back to sleep?
9 Did you get up and dial the telephone and call
o | some police officer?
n A} . Mo,
. -9 You went -- you stayed where you were and went
o ‘o aleap , tight?

14

WP Y A _“i;l: ptajmd merelms.
o BT e You Weni: to sleep?
‘ I'ﬂbp 't think go.
. i Q" We11, what did you do?
® 1 fK - I'Mod't Ri'ub, when I heard the scveming, T
® | looked out that window thing and X cmldn 't gee anything
 because it was really dark. And then, after & while later -~

or aot -~ I don't koow, a couple -~ I guess the next time

is

20

21

11 locked, the moon wag wp. I think it vag a full moon, toO.
# Q Jugt the right thing for a full moon, xight?
i A What?
i MR, MANZELLA: Objection, your Honoy, it ig argumenta-
“ tive.

. :: : R BY MR. KANAREK: There was a full moon, you say?

A I said I think,
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15~3 1 Q Well, did y

. 2 | A I said it was very light out and T looked out the |

3 screen again and all I could see was the leaves op it that
4 were around it.

. s | THE GOURT: ALL you could gee wag what?
6 7 mp WLTRESSY The leaves pressing on the gereen from

’ 1 | outitde.

| h a (. THE COLIRT. Say that into the mlerophone. 1 'm not
9 fr':‘auxe th&t ‘the; ﬁur:r héar& yorL,

10 ' :m mm:ss: AlL I could see was the screams == I

1 mean, the Ieaves m the outside of the screen that were just
12 su:.;rmnd:tng ik,
13 A ‘

'ﬁné’l the’ next moxning, I was laying on the floor.
1 ] BY MR. KANAREK: So you went back to sleep?

. B I don't remember going to aleep.
16 Well, between the time that you locked at the
. o leaves and the time that you woke up on the fleoz, you had
B | heen gleeping, ias that right?
19 A I guess s0.
21 ) And you slept where you always slept, 1s that
2L right? -
21 A What?
s Q Thet night? That night you slept on the £loor
#* 1 where you always slept?
® A Ho.
) * v %  You didn't always sleep on the floox?
Ps o A Ko, 1 wes in the bed.
28
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54 1 * R t:&.ﬁ:v-ai:.ean you woke up, you were on the Flooxy
® 2\, . A Yes
s [« g Jiv’,ad;snam‘1 taken any drug At evening; Miss Hoyt?
sl A 3 0
‘ § "1 Hed you been in the pregence of thess peiple that
6 | wyou are spedking of when there were » lot of Individusly
© 7| teking Lsp? -
8 A That time I fold you sbout they had & bag ~ uh =
° | they bad «» 1th ~= T think they were iz Baggles and in a box.
0| And w- T don’t know. And evexybody wes taking it then.
. ' You were in the pressuce of Linds Kasabian on
2 | this ocemsion, right? | |
o A ¥p, that wes before she even got there, That was .
. 14 A m mﬂ . .
. B ) Well, while Linds Kasabian wkg on the Spabn,

16

* Ranchy did you gather with & group of pecple any tive?

s " A Just for dinney apd stuff.
’ Q  ¥ell, on these _méuim:. when people gathared
P | for dinner, did they teke LSD?
® A Not that I koow of.
A Q To yousr knowledige nobody at the xanch except
* | this oo time ever took L8P, is thar ight?
® A Th, when T left to take a trip scorois country,
» ™1 that was in late May, uh, & bunch of people bad said that they |
T :: . had gobten 40 orange wedges or something like that. And that

they should take them together and 41l of this stuff, Wit I
i 27 .
9o 158 fix. | guess T migged L.
8

| o CieloDrive.comARCHIVES



7007
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'3f5a~1 Q And you 1lived there with these pecple continuously |
. 2 | during the period of time that you have demcribed excepi

3 | when yout were In -~ and en route to Kangas City to look

s | for Mr. Baker, ig that »ight?

5 | A I lived with ~~ could you ssy that again?

N ] Bid you live with these people continvously

7 | except when you were auay In connection with your looking

8 | for My, Baker?

9 A Oh, no, when I was in -- the £irst part of May I
10 | pof arrested, then I weasn't =

u Q You were gone?
12 A Except «~ from April I was, and then from July.
13 :, Q But vhen you were axrrested, you weye arrested for
' 1 or;ly a short period of time, right?
. 1 How long were you gone at that time?
) 6 A I think I was gone a couple of weeks.
\ w | @  What were you arrested for?
18 THE COURT: You needn't angwer that.
|  You may approach the berch on that point, if you
? | wigh to.
4 ; MR KANARER: What's that, your Honox?
L 2. ' "THE COURT: In respeet to that last question, you. may
; ?j agproa.ah the bench &£ you would like to.
. o m: WAEEk ges thank you.

o5 “' . f,.iq

(Whereupm, ‘the faollowing procesdings were had

2 gt: the‘, hanch among Court and coungel, outaide the

.. 27 hearing of‘ the :]1-“:}73)
28 o0

by .1*_-}.
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. mumber; but I know that: there is & provision in the Evidence

13

14

15
16
17
18
19
20
21
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23
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26

21

.oe

Jstyle, yam: Honor._h DAY

) MR. KANAREK: Yes, your Homor, I think that the
Bvidence Code provides that, you know, the arrest or elther
the redgon for the arrest -~ it may be gone into 1f it's
relevant material.

THE COURT: On what igsue?

MR. KANAREK: Well, it is relevant material in connec-
tlon with hex -- with her Iife style, in comsection with the
1life style of the Manson Family.

THE COURT: What section of the Evidence Code allows
that?

MR. RANARER: Theye is a -- I do not know the exact
Code that says that the mere -~ just because an artest hag
occuryed, it does not make it inadmizsible, 1f it hasg
relevamy aod materiality.

THE GOURT: Well, that; 8 correct, if it is relevant

, mterial N

It i3¢
How ig it relevant?

MR. KANAREK:
THE COURT:

MR. KANAREK: It is relevant to show her life style.

Remembexy your Hopor -- we did not we

TE!E COURT: The Couxt will sugtain the objection on
ﬂw;, ag to pursuing that. If that's your offer.
K&HAREK. They brmJght tp this Manson Family life
THE CO?JR‘I* 1 un&erstané —
m‘& MANZELIA.. Your Honox, I don't believe we have

b::ought up the Manson Family life style.
f ' ! } *: ’ :
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15a-3 1 THE COURT: It laxgely has been gone into on cxrpgs=
‘ 2 examination |
| 5 MR. MANZELLA: I belfeve that "é cogvect.
s | MR. KANAREX: Well, you can't == you can't -~ you can't
5 | bring & paxt of the implication of joint Tiving and commmal
6 | 1fving += {8 there, your Honor. When they sdy ==
7 THE GOURT: T can't ses what the srrest or the cause -»
8 | show why a partieular pollce agency arrest here would be
* 1 material. |
10 (Whereupon, the following procepdings wers had
1 n -bpeﬁ court in the presence snd hearing of the jury:)
2 THE COURT: Ask your next question. -
» MR. RANAREK: ¥es, your Honox.
.. " @  WNow, Miss Hoyt, directing your attention to Mr.
® ® | Shea. '
‘ ) When ses 4t that you Flrst saw M. Shea?
v A Right after we got out of jail.
18 @ You hadn’t ween him before in youxr life until
® after you got out of jail, wight? |
2 A Yes.
A Q T that correct?
= A Yes, -
* ' @  And so it was after August the leth, 1970, that
» * you, in your Tifetime, first came into the immediate presencé
® | of Mr. Shea, right?
* A IH}{, it wag not. Xt was 1963,
® Z | Q. . 1969, &1l yight.
1. Augugt 16th, 1969, is the First time that you ever

]

i N . B , -
3 ‘ . o L, R ;:. , 'y L
w -

o
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saw Mr. Shea? There's no question dbout that? It wag gfter
that, actually?
A It wig after we got out of jail. August 16 is
when we went in.
Q ALL right. 5o what day was if that you Flrst
gsaw him?
A Oh, 1 suppose around the 20th.
o And around the 20th you were in Olancha?
A fn the 20th?
Q Were you in Olancha on the 20th, Miss Hoyt?
A Wie = after we got out of jail, we wers st the
ranch for & couple of days, snd then we went to Olancha,
and then we tame back to Spahn's Ranch.
n All vight. Aund it tekes several -~ I'11 withdraw
that, . ' .
_ | How long does it take to get to Olancha from the
Spahn Ranch?
' 4‘ : Oh, 1 don't vemember. It takes & Few hours.

an L@ And did you pee Mr, Shea before you wenkt to

p T

A Yes.

Q;“J; i Well, how long after you came baak to the Spahn
Ranch w&s it befo:::e you 1&;6!: to go to oiancha?

Cye Hmm, ‘1% was probably around x day or two, a

cmplé of days, I don’t know. It is just a couple of days.

Q And 1g there some reascn that you know that this
iz the time that In your lifetime you jusk zaw Shoxty Shea?

A Is there gome regson?
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- you don't kaow whether in that Period of tiwe you Eirst gaw

25

5. Yes.
A I don't know. .
@ Then, you don't know whether or ot in this period |
of time, between the time that you came back to the ranch,
after the arvest, and the time that you went to Olancha -

Shorty Shea in your lifetime or not?

o

-
L]
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PO 4 k.

~ your Homox, I m_mt arguing. I'm merely asking her to

- question is not clear, please ask me to rephrase it and T will

. vemember the first time you met: Shoxty Shea?

© the fivst time that you sew Shorty Shea until you spoke o

L
[

THE GOUP That g argumentatwm
MR, K&IAREK& Weil y L' asking her whether ghe does,
anSWEY. R
THE COURT: You've aslked thab and she hag answered.
MR. KANAREK: She hasn't, your Honox,
THE COURT: Repeat your question.
MR. RANAREK: Certainly.
Q Between having in wmind -~ and, Mias Hoyt, if my

certrinly try to make it cleax,

A I will.

Q Between the time that you came back to the xanch,
after having been axxésted on August 16, 1969, until the time
that yout left for Olancha, is there some reason that you
remembey that that is the time that you firat, in your llfe-
time, met Shorty Shea? |

THE €0URT: She's been asked that and she's answered {t.

) BY MR. KANAREK: Well, ic thers a reason thak ymu

A Not that I cédnx think of.

Q No reason, whatsoaver?

A I just remember; X don't know why.

Q And you had no ovcagion, Miss Hoyt, to vemember

some law enforcement officers in December of 19697
A Buft I do romember when I saw him,
Q Pardon?
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A vzdﬁreinanl;er 1 saw him.

4 Hy Qﬂestion is, yu had no occagion to remsmber
when you fi::st saw im Gl you gpoke with law enfoxcemmt
affic&r}) ) ))ecen}:er of: 1969, is that correct?

MR.MANZELTA: Objection, your Honox, it agsumes a fack

ek in evidence. That iz, that she forgot,

THE COURT: Sustained.

MR. RANAREX: 1'm not asking ~-~

THE COURT: Sustained. It does agsume a fact wot in
evidence, | |

' What Mr. Kendrek wants to lmow is whether you

Hmd any rieed o yvecall ¢ recount it Lo anyone.

THE WI'LNESS: X did -» well, I told the police later
that T xaw him, But T just --

THE COURT: Taelk into the microphone,

THE WITNESS: «= but I jJust remembered that that vwas

when T firat saw him. I don't remember why L wemembered

that, |
THE COORT: What he wants to know, bebtween that date
in August, and November and December of 1969, did you have

. ‘oceasion to i'ecmmt that to anyone, to £ell it to anyone

that that wan the first time that you had met Shorty Sheaf?

THE WITRESS: Between which dates?

THE COURT: Between August and ﬁovmber o Baeember,
wis there an cceaglon?

THE WIINESS: Uh, just =-

THE COURT: 'Any other ctcasion, other than the onc
you've told us aﬁmt, when you had to xecount or tell sosmeone |
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v

: 1  that this was the flrst time that you had met Shorty Shes In
Avgugt?, .. ‘ g : |
- THE WITNESS: No.

¥

R

VA . LRI 5
o SR B,
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& B £

Hoyt? You said "No"?

THE COURT: Her answer was thak there was no other
| oecastom, before that. |

THE WITNESS: ¥ don't believe that I told enybody
before that, that that wag the first day that I remember

seeing Shorty.
Q BY MR. RANAREK: And then you went wp to Olancha

and Stayed up dn Olancha for how Llong? '
A Hot very long; a couple of ~- a couple of days.
3 And then when you came back to the Spabn Rdnch,

- having been in Olancha, did you gee My, Shea?
A After I came back from the -- From Olancha?
B Yes.
A4  Vheye wes he?
q  .-Wheke did you see him?
) A ‘! Different places. Different times,
'iq Well, did you have any aonveraaﬂm with him?

A Hm - yog, . P |
o] What did, your qay, and what did he s&y?
A 1 don't femember.
Q  Did you have any sexugl relations with Mz, Shea,

Miss Hoyt?
A Ho.

Q Never did?

A No.

Well »~

BY M. KANAREK:s That wasn't the fivst time, -

-» when you spoke with the police officers, Misgs
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) You don, 't vemember what you and he spoke about?
A . No. It vag probably something like, "HiJ' "Hi,"
you know. It mm 't really anything, sny big deal.
. :' Q- &n.d an how many occasions did you talk to him?
A X dorntknqw, SR
Q2 7'&?&11, wauld ybu give: ua your begt astimta, Misa

e

Hoyt? e, r*.' e

% .
-i

A 1 j:c‘x’on’ ' know,

] Dhe, vl .

A I don 't know.

Q Can you estimate forx us how many timeg it wad?
A L don't know.

g Well; was it more ~~ was it more than twice,
Misg Hoyi? |

A Uptbm == yes,

R . How many times?

A I don't know.

Q Tell ua anything that you and Mr, Shea said to

 eagh other. Anything that was said between you and him.

MR. MANZELLA; Objeetion, your Homor. The questim haa
been asked and sngwered. :
. ‘MR KANAEEK: I have -- thet Questz.on has not beean asked,
your ‘H'cnq::-ﬁ ‘ '

THE GOURI: The objection’s overruled,

You may angwer it.

THE WITHESS: Uk -~ I xemember talking to him when I
gave him his dimner, anfl I == and -~ .

| Q BY MR, KANAREK: What did you say, and whet did he
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. say?

A I think he said something about ~~ "Ig that all
tha meat: thm:e 1a7" Ox something like that.

e " Apd I == well, he == and T told hiw, "That's @il |

;1 thgre vag, sq I had to dixﬁde 15," or gomething, I don't

k.g_!,{)gh ’."-. L '*'w . .
q As a mtter nﬁ xam:, the peocple in the Manson
. gretp a:‘e vegetirinns?! :
A Yes, ;:hey are. Bt Shorty wagn 't in their group.
Q _ ?w wei:.e pa::'.: of that group?
MR.MANZELIA: That's asked and answered.
Q  BY MR. RANAREK: Ia that xight?
LA Yeah, But I ate meat.
8 And vhexe did you get the meat that you ate,
Mizs Ha_;yﬁ? :
MRQ MANZELLAL ijactim, your Homox.
THE WITNESS: The refrigerator,
THE CODRT: sustﬁned.

) BY MR. KANAREK: Miss Hoyt, the people in the

. * “ P 4
1$ i ke

THE COURT: You needn’t answer that, That's Lnmsterial. |
§  BY MR. KANAWER: So Mz. -- Mr, Shea told you |

~ MR. MANZELIA: Objection. The question has been asked
and answered.
| THE COURT: The objection’s pverruled.
Yot may ansBwer.
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THE WITNESS: He asked gomething about how come he had

- miel & mll plece. of mt?

And I atmz That's all there wag; and I had to

- divide it betveeﬁ m m;!; ‘the mstz ofithe powboys.

"lw
A

Q All r:lshm Anythins elwe?

A I don't rmnba: an:vthing mpecifiic. Tt was just
“m you kaow.

Q@ At the tihe that you sdy that you gave Mr. Shea -
Mz, Shea the food, who else way pregent?

A I don't remember,

Q Anybody else preasnt, Mius Hoyt?

A Thare might bave basa somwbody witaide =< honm ==

| might have heen; I don't know. I think there wis scuebody

oitgidp the -~ the kitchan.door, or == you know, by the ==
the == there's = big long window in the kitchen, and & screen,
and ¥ think there wig gpomebody outside. But I don't remewber,
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bench on that?

Q@ What room was 1t that you and Mr, Shea were in when

you gave him this food, you say?

A Kitchen, He walked in, and I gave it to him,
G All right, Anybody else in the kitehen at that

| times R

'A-. ' "0 ; '- I' ﬂcm't -t

THE COURE Ioutngedn't answer that, That's lmmaterial,
MR. KANAREK“ Hell youﬁ Hpnor may we approach the

THE COURT:a No, yqi may not,

Q BY MR. KANABEK- Was anyone else present at a time

. when Mr, Shea was eating?

THE COURT: You neéedn't anawer that, That's immaterlal,

Q BY MR, KANAREK: How long, lMiss Hoyt, 4id you stay
thefe after you say you gafe this food to Mr., Shea?

A I don't ~=

THE COURT: You needn't answer that, It's not material,

MR, KANAREK; Well, it's moat materlal, and I would like
to approach the bench to make the point, your Honor,

THE COURT: You may not.

Q BY MR, KANAREK: How long did you talk to

' Mr, Shea on that occaslon?

A A few minutes,
Q A1l right. What other occasions did you have to

~_‘ta1k.to Mp, Shea?

e I don't know, Lots of times.
Q Well --

A I can't -~ I dont't remember,

CieloDrive.comARCHIVES



@

10.

11

13

15

16

17

18

19

20

21

23
24

.25

26

A 7020

| you later,

R

N 1 _j‘ ‘. % P ¥ N .:“‘:‘ ‘ "' ’
§ ., Weuld you p;eggeg;e;;'us another occasion,
BE IR N AR PO e e DT

- Kiss Hoét?

b L'fon't pemehidr. I don't remomber what was
speoiricallyigéid; . ..‘“ :

G '%7f§5515 ;o&'&és;rféj‘any other occasien when you
spoke to Mr, Shea? |

A I can't ~- I don't remember the words,

Q Do you remember who else was present at any time

- when yon spoke to Mr, Shea?

4 I didn't notice,
Q In fact -- I'1l withdraw that,
THE COURT: It's %:30, now, ladies and gentlemen, so the

. Court will redesa until 95:30 tomorrow morning,
1 )

Yog Arg =
MR, KANAREK: Youyr Honor? Your Honort
THE CQURZ: FPardon?
MR, KANAREK: I uoul& ask -~ I make a motion that the

' witneas, when she comes tomorrow morning, have --

THE GOURT: Excuse me just a minute, I will hear from - |

The Court admonishes you, ladles and gentlemen,
that you are not to converse amongst yourselves nor with anyoneﬁ
else, nor allow anyone else to converse with you on any subject 

connected with this matter, nor are you to form or express

; any opinion on the matter until It is finally submitted to 3ou,u“r

Good night, And remember the admonition, too,

that I have heretofore given you in pespect to publicity.

Tou have an affirmative obligation to avold it. .

o | CieloDrive.comARCHIVES
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1
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21

22

| Good night.
Jury.)

: morning, too.

I would like to -

1 Jury were exiting the courtroom,)

- and she has reaponded

| whien the’ record reveals' was indcad the fact.

(Murmurs of "Good night" from the members of the
THE COURT: You will please return at 9:30 tomorrow

THE WITNESS: Okay. ,
MR, KANAREK: Your Honor, before the witnéss ledves,

THE COURT: Miss Hoyt, would you walt Just a noment?
(Pause in the proceedings while the members of the

THE COURT: All right, The jurors have left,
What was your motion, Mr, Kanarek?

MR, KANRAREK:; My motion is that when Miss Hoyt comes

wish to 1ntenrogate 86 that the Jury will be able to ««
THE céun-;m The motion is -~
MRg KANAREK- -~.will e able to -« her perception 1is

‘n"

iasue 1n connection with what shie ‘has seen, your Honor, and —.

e

QHE connm- ,ﬁotion 1s denin&. You have goné into thet,

MR, KAHAREK‘ de : =Bui; I wish to demonstrate, in the
 presence of the Jury, her lack of ability without glasses,

| THE COURT: The Court 1s not going to order that she
take her contact lenses out,
HR. KANAREK: Well, it's our bellef, your Honor --
THE COURT: You'ye explored her lack of visual acuity

L
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| sutficisntly,

Y

f ‘ﬁ'[, 4-1-,:‘ 14 rfh ,
 to leave her contact lenses off,

- - »
ST
P

* .,

';;”%ﬁﬁ.‘ﬁﬁﬂéﬁEK: Well, 1t's our bellef that —-

b Ly ondb o 4
,THE ,QOURT:. At least, ihe Court won't preclude you

 Irom asking sbout 1t again,

AT
MR. KANAREK! ‘But X1~
THE COURT: But the Court is not going to require her

¥

1 4

MR, KANAREK: Well, it's our position that we are

| entitled to show the Jury how inept her --

THE COURT: I understand --

MR, KANAREK: -~ her vislon is without -~
THE COURT: I understand your point,

MR, KANAREK:; Pardon? ’

THE COURT: I understand your point,

Tomgrrow morning, 9130,

(Wheresupen, at 4:35 p.m,, an adjourhnent was taken
- 4n this case until 9:30 a,n,, Friday, September 17, 1971.)

P )
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